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HírmondóDOBOZI
A tartalomból:

√ Közfoglalkoztatási Kiállítás

√ 150 éves a dobozi posta

√ Doboz Nosztalgia

√ Jótékonysági Est az iskoláért

√ Vállalkozásunk története

√ Dobozi foci

LAKOSSÁGI FÓRUM

Doboz Szennyvíz-csatornázási 
projekttel kapcsolatos tájékoztató 
fórumot tartottak Dobozon, 2015. 
október 2-án. A rendezvényen Kö-
ves Mihály, Doboz nagyközség pol-
gármestere, valamint Dicső László, 
a csatornázási projekt vezetője tájé-
koztatta a résztvevő lakosokat. 

A fórumon megjelenteket a 
polgármester úr köszöntötte, majd 
beszámolt a beruházásról.

A végéhez közeledik a dobozi 
szennyvízberuházás, amelynek ke-
retében 31,023 km gerincvezeték, 
5,987 km nyomás alatti csatorna-
hálózat valamint 16,73 km bekö-
tővezeték, azaz összesen mintegy 
53,74 km vezeték épült ki az elmúlt 
hónapokban, amelyhez egy 485 m3 
kapacitású új szennyvíztisztító te-
lep biztosítja a településről érkező 
szennyvíz megfelelő hatásfokú tisz-
títását.

A beruházás jelenlegi fázisá-
ban a próbaüzem zajlik, amelynek 
időtartama alatt kipróbálásra kerül 
az összes gépészeti műtárgy, emel-
lett megtörténik a technológiai fo-
lyamat fi nomhangolása is. Ez azt 
jelenti, hogy ellenőrzik a szenny-
víztisztító telepen kiépített, eleven 
iszapos biológiai tisztítórendszer 
működését, így többek között azt is, 
hogy megfelel-e a törvényben előírt 
határértékeknek.

A dobozi csatorna-projekt 
legfontosabb célja, hogy a háztar-

tásokban keletkező szennyvíz az 
eddig használatos környezetszeny-
nyező szikkasztásos aknák helyett 
korszerű csatornarendszeren ke-
resztül jusson, a pályázat révén 
szintén megépítésre került, szeny-
nyvíztisztító telepre. A beruházást 
követően jelentősen csökkenni fog 
a település környezeti terhelése, a 
jobb higiénés állapot kialakításával 
pedig a lakosság életminősége is 
nagymértékben javul. Ehhez ter-
mészetesen az is szükséges, hogy 
minél több háztartás csatlakozzon 
a hálózathoz.

Doboz Nagyközség Önkor-
mányzata számára 2011-ben 
1.810.036.208 forint összegű tá-
mogatást ítélt meg a Nemzeti 
Fejlesztési Ügynökség a település 
szennyvízcsatornázásának és tisztí-
tásának kialakítására. A támogatási 
szerződés három alkalommal került 
módosításra, melyek a támogatás 
összegét 2.246.770.796 Ft-ra nö-
velték. A támogatás intenzitás így 
94,764 %-ra emelkedett. A beru-
házás elszámolható összes költsége 
2.385.198.451 Ft. 

A beérkezett panaszokat és 
kérdéseket a helyszínen megjelent 
Dicső László, a projekt szakembere 
válaszolta meg. A megjelent lakók 
többsége az utak nem megfelelő 
helyreállításáról panaszkodtak.

folytatás a 3. oldalon

A megjelent lakosokat Köves Mihály polgármester tájékoztatta 

HAGYOMÁNYŐRZŐ UDVAR ÉS KEMENCE ÁTADÁSA

Régmúltra nyúlik vissza, amikor 
elkezdődött egy együttgondolko-
dás, amely mind a térségben, mind 
a településünkön a lehetőségeinek 
kiaknázását célozta meg annak 
érdekében, hogy a Dobozon élők 
élete szebb és örömtelibb legyen, 
illetve az idelátogató turisták is jól 
tudják érezni magukat minálunk. A 

fő orientációnk a rég elfeledett népi 
kismesterségek felé fordult, amely 
érdekében több mint 20-an megta-
nultuk e mesterségek fortélyait. Ez 
is alapjául szolgált a Dobozi Nép-
művészeti Egyesület megalapításá-
nak és annak is, hogy tervbe vegyük 
egy Alkotóház létrehozását. Jó sok 
ember összefogásából és közös 

munkájából jött létre az, hogy 2012. 
október 20-án a Széchy Tamás 
Emlékház, Helytörténeti Gyűjte-
mény és Alkotóház megnyitotta 
kapuit, de itt még nem álltak meg 
a fejlesztések. A Dobozi Népművé-
szeti Egyesület az Európai Unió és 
a Magyar Köztársaság Kormánya 
által az Új Magyarország Vidék-
fejlesztési Programjára pályázatot 
nyújtott be „Hagyományőrző ud-
var létrehozása Dobozon” címmel, 
amelyen 1.880.941 Ft támogatást 
nyert.

2015. szeptember 26-án ke-
rült sor a hagyományőrző udvar 
és kemence átadására, áldására és 
szentelésére. Miután elhangzott a 
magyar Himnusz Hidvégi Julian-
na, a Dobozi Népművészeti Egye-
sület elnöke, aki egyben a projekt 
„megálmodója” volt, köszöntötte az 
összegyűlteket, kiemelve a pályázat 
megvalósulásában fontos szerepet 
játszó szervezetek és településünk 
vezetőit.

folytatás a 5. oldalon

Hidvégi Julianna köszöntötte a megjelenteket

XVIII. DOBOZI SZÜRET

 2015 szeptemberében tizennyol-
cadik alkalommal rendeztük meg 
az immár hagyományos „Dobo-
zi Szüret” programsorozatunkat, 
amely változatos és színes progra-
mokat kínált minden korosztály 
számára.

2015. szeptember 21-én, hét-
főn a Széchy Tamás Emlékház, 
Helytörténeti Gyűjtemény és Al-
kotóház „Doboz kincsestára” helyi 
értéktár bemutatónk megnyitója 
volt. Kiállításunkkal szemléltettük 
a kenyér és a bor kapcsolatát. Erre 
az alkalomra vendégeink voltak a 
Bajcsy-Zsilinszky utcai óvoda Mi-
cimackó csoportjának tagjai, akik 

megismerkedhettek a szüretelés és 
a mustkészítés fontosabb eszköze-
ivel, illetve már rutinosan sorolták 
a kenyérsütéshez használt eszközö-
ket, mert korábban már az oviban 
sütöttek ők maguk is kenyeret. 

Szeptember 22-én, kedden a 
Széchy Tamás Emlékház, Helytör-
téneti Gyűjtemény és Alkotóház 
adott helyet „A szüret ízei – Falusi 
vendégasztal” elnevezésű gasztro-
nómiai bemutatónak. Molnár Ist-
ván, a tarhosi Libás Tanya tulajdo-
nosa egy falusi vendégasztal kereté-
ben vendégül látta a résztvevőket. 
Beszédében kitért a libatenyésztés 
és a falusi turizmus összefonódásá-

ra. A jelenlévők libazsíros lilahagy-
más kenyeret, libasültet, libateper-
tőt, libapörköltet és mézes pálinkát 
is kóstolhattak. A Dobozi Közössé-
gi Ház és Könyvtár ügyes kezű lá-
nyai és fi ai, pedig kemencében sült 
fi nomságokkal és kürtős kaláccsal 
örvendeztették meg a vendégeket.

Zsigmond Károly, aki több éve 
már a mi „borlovagunk”, borkós-
tolót prezentált a Tokaj hegyvidék 
borkülönlegességeiből, amely során 
sok érdekes információt is megtud-
hattunk egy-egy borfajta elkészíté-
séről, közben pedig meg is kóstol-
hattuk azokat.

Szeptember 23-án, szerdán az 
ügyes kezű iskolások nagy örömé-
re népi játszóházat szerveztünk a 
Széchy Tamás Emlékház, Helytör-
téneti Gyűjtemény és Alkotóház 
udvarán. A népi alkotóházban a 
gyerekek természetes anyagokból 
készíthettek játékokat és hasznos 
tárgyakat: csuhébabát, mézeskalá-
csokat, meghívókat a szüreti mulat-
ságra és szüreti díszeket, de fűzhet-
tek fűszerpaprikát és morzsolhattak 
kukoricát is. A tevékenységek során 
a résztvevők ízelítőt kaphattak a 
népi kismesterségek csodáiból, 
értékeiből, fortélyaiból és a helyi 
gasztronómiából.

folytatás a 5. oldalon

A vendégek gasztronómiai bemutatón vettek részt



Doboz Nagyközség Önkor-
mányzata Képviselő-testülete 
kétszer ülésezett szeptember-
ben. Rendkívüli nyílt testüle-
ti ülést 2015. szeptember 1-jén 
tartott, ahol a Képviselő-testü-
let úgy döntött, hogy a KEOP-
1.2.0/B/10-2010-0065 azonosító 
számú „Doboz Nagyközség csator-
názásának és szennyvíztisztításának 
kiépítése” megnevezésű projekt ke-
retében beszerzi a szennyvíztisztító 
telep működéséhez szükséges hom-
lokrakodót. A gép nem szerepelt a 
pályázat eszközbeszerzései között, 
külön kérelemre a tartalékkeret 
terhére engedélyezte a támogató a 
vásárlást. A közbeszerzési eljárás 
az ajánlattételi felhívás elfogadásá-
val kezdődött, melyet a döntésnek 
megfelelően megküldtünk a VER-
BIS Kft., a HERCEGHALOM 
INTERAT Zrt., a KOSDI Trade 
Kft., valamint a HUNTRACO 
Zrt. részére. 

A testület úgy határozott, hogy 
csatlakozik az Önkormányzati 
ASP Központhoz. A központ egy 
komplex programrendszert mű-
ködtet, melynek bevezetése az ira-
tok nyilvántartásán át a gazdálko-
dás, a helyi adózás területén jelent 
előrelépést.

A Képviselő-testület úgy dön-
tött, hogy a 2015. 11. 27-én meg-
tartandó szennyvíz projekt átadási 
ünnepségére meghívja Orbán Vik-
tor miniszterelnök urat és felkéri a 
beruházás átadására. 

Köves Mihály polgármester 
tájékoztatta a Képviselő-testüle-
tet a szennyvízberuházással kap-
csolatos aktuális problémáról is.
A beruházás kivitelezésének szer-
ződés szerinti teljesítési határideje 
2015. augusztus 18-a volt. A támo-
gatási szerződés 2015. december 
4-ig (108 nappal) meghosszabbí-
tásra került. A vállalkozói szerződés 
eddig az időpontig való meghosz-
szabbításának jóváhagyása a leg-
fontosabb feladat, mely a Minisz-
terelnökség Közbeszerzés Felügye-
leti Főosztálya (KFF) hatáskörébe 
tartozik. A határidő módosítása a 
szennyvízhálózat vízjogi létesítési 
engedélyének a késedelme miatt 
szükséges. A KFF hiánypótlást ren-
delt el. A határidő módosítás na-
ponkénti bemutatása is a hiánypót-
lás része. Teljesítése folyamatban 
van.  A probléma az, hogy szabály-
talansági eljárást kezdeményezhet 
a KFF a kedvezményezettel, vagyis 
az Önkormányzattal szemben,  a 
késedelem miatt. Ez együtt járhat 
bizonyos mértékű büntetéssel is. 
Ami pozitívum, hogy a támogatás 
pénzügyi oldala nincs veszélyben. 
Az előzetes szakmai véleményeket 
összegezve, nem valószínű, hogy a 
108 napot elfogadják. A legopti-

málisabb esetben, körülbelül 59-60 
napot fognak jóváhagyni. Akkor 
lesz nagy a probléma, ha teljesen 
elutasítják a kérelmet és nem hosz-
szabbítják meg a vállalkozó teljesí-
tési határidejét. A vízjogi létesítési 
engedély meghosszabbításáról az 
Önkormányzatnak kellett gondos-
kodnia. Sajnos 59 napos hatósági 
késedelem is befolyásolta az en-
gedély kiadását. A nehézségek el-
lenére bíznak a beruházás sikeres 
befejezésében. A próbaüzemnek 
december 4-én lesz vége, a vállal-
kozó azt ígérte, hogy október köze-
pére, végére minden helyreállítást el 
tudnak végezni.

A Képviselő-testület a soros 
ülését 2015. szeptember 23-án tar-
totta. A napirendi pontok szerint 
elsőként Köves Mihály polgármes-
ter számolt be a két ülés között tör-
téntekről.

Augusztus 14-én szennyvíz 
kooperációs megbeszélésen vettek 
részt.

15-én Botlókő avatás volt Do-
bozon, ugyanezen a napon délután 
a szanazugi üdülőtulajdonosok fó-
rumára került sor.

18-án a KÖVITE Kft. köny-
velőjével megbeszélést tartottak 
az alpolgármester asszonnyal, át-
tekintették, hogy az érdekeltségi 
hozzájárulások megfi zetése hogyan 
alakult.

28-án a Dobozi Polgármesteri 
Hivatalban volt a szennyvíz koope-
ráció megbeszélés. Délután Vantara 
Gyula országgyűlési képviselő úrral 
folytatott megbeszéléseket. A ked-
vező besorolás felterjesztését Csor-
vás város polgármesterével együtt 
adta át a képviselő úrnak és kérte 
támogatását. A megbeszélésen szó-
ba kerültek a TOP-os fejlesztési 
források és egyéb pályázati lehető-
ségek is.

31-én rendkívüli kooperációt 
hívtak össze. A vállalkozási szer-
ződés teljesítési határidejének mó-
dosítási kérelmével kapcsolatban a 
Miniszterelnökség Közbeszerzési 
Felügyeleti Főosztálya újabb hiány-
pótlási kötelezettséget írt elő, mely 
teljesítve lett, annak elbírálásáról 
írásos értesítést még nem kaptak. A 
további teendők megbeszélése in-
dokolta a rendkívüli megbeszélést.

Ugyanezen a napon délután a 
Dobozi Mesekert Óvoda felújításá-
nak ünnepélyes átadására került sor.

Szeptember 1-jén a polgár-
mester a Dobozi Általános Iskola 
tanévnyitóján képviselte az Önkor-
mányzatot.

11-én szennyvíz kooperáció 
volt. 15-én a Békési Kistérségi Tár-
sulási Tanács ülésén vett részt.

17-én került megrendezésre 
Békéscsabán a III. Közfoglalkozta-
tási Kiállítás. 59 önkormányzat vett 

részt a színvonalas rendezvényen, 
mely hasznos ötletekkel, konzul-
tációkkal és az előállított, vásárolt 
eszközök bemutatásával nyújtott 
teljes képet a Békés megyében folyó 
közfoglalkoztatási programokról. 
Köszönetet mondott a településün-
ket bemutató és nagy érdeklődéssel 
kísért stand tervezésében, szer-
vezésében és kialakításában részt 
vevőknek. Elsősorban Kopanyicza 
Nikolettnek, Hidvéginé Megyeri 
Margitnak, Szigeti Józsefnek, Hid-
végi Mihálynak és mindazoknak 
akik hozzájárultak településünknek 
a rendezvényen való méltó megje-
lenéséhez.  

18-19-én a Mezőberényi Töl-
töttkáposzta Fesztiválon vettek 
részt az alpolgármester asszonnyal. 
A rendezvényen a Dobozi Nép-
művészeti Egyesület is jelen volt 
kézműves bemutatókkal. A mező-
berényi értéktár mellett a dobozi 
értéktárat tekintik a legjobbnak. 
Erre a településünk méltán lehet 
büszke. Ugyan ezen a napon a Do-
bozi Általános Iskola Jótékonysági 
estjén vett részt.

21-én az alpolgármester asz-
szonnyal és a jegyző asszonnyal 
Dézsi Ferenc bácsit köszöntötték a 
90. születésnapja alkalmából.

A Képviselő-testület jóváhagyta 
az önkormányzat 2015. évi költség-
vetéséről szóló 1/2015. (II.26.) szá-
mú önkormányzati rendelet módo-
sítását 2.771.083 E Ft költségvetési 
bevétellel, valamint 2.813.104 E Ft 
költségvetési kiadással. A rendelet 
módosítását elsősorban a központi 
támogatások növekedése, másod-
sorban a kiadások belső átcsoporto-
sítása tette szükségessé.

A testület elfogadta a Do-
boz Nagyközség Önkormányzata 
2015. évi költségvetésének I. fél-
évi teljesítéséről szóló beszámolót. 
Megállapították, hogy a bevételek 
1.384.466 E Ft, a kiadások 580.807 
E Ft összegben teljesültek. Önkor-
mányzatunk pénzkészlete 2015. 
június 30-án 190.541 E Ft, a le-
kötött pénzeszközök összege 710 
millió Ft, befektetések 133.483 E 
Ft volt. Az intézményi bevételek és 
kiadások időarányosan alakultak. A 
beruházások és felújítások összege 
27.273 E Ft. 

A belügyminiszter által ki-
írt pályázat alapján a helyi ön-
kormányzatok 2015. szeptember 
30-ig nyújthatják be a szociá-
lis célú tüzelőanyag vásárlás-
hoz kapcsolódó kiegészítő tá-
mogatásra vonatkozó igényüket.
Doboz Nagyközség Önkormány-
zata Képviselő-testülete úgy dön-
tött, hogy pályázatot nyújt be a 
települési önkormányzatok szoci-
ális célú tüzelőanyag vásárlásához 
kapcsolódó kiegészítő támogatásra. 
Az önkormányzat 972 m3 kemény 
lombos fára pályázik, ehhez bizto-
sítja az 1.234.440 Ft önerőt az ön-
kormányzat 2015. évi költségveté-
séből a települési támogatás terhére. 
Településünk besorolását fi gyelem-
be véve a támogatás 14.000 Ft/erdei 
m3 + áfa, az önrész 1.000 Ft/erdei 
m3 + áfa. A pályázati kiírás szerint a 
2014. december – 2015. február hó-
napokban lakásfenntartási támoga-
tásban részesülők számának átlagát 
kellett fi gyelembe venni, mely 486 
fő, ez alapján egy főre 2 m3 tűzifa 
mennyiséget igényelhet az önkor-

mányzat. A pályázatról döntés ok-
tóber végére várható. 

A testület megalkotta gyermek-
védelem helyi szabályozásáról és az 
intézményi térítési díjakról szóló 
rendeletét. A rendeletalkotás indo-
ka, hogy a bölcsődei gyermekek in-
tézményi térítési díja nem kerekítve 
került megállapításra, valamint az, 
hogy a felnőtt étkezés térítési díját 
nem e rendeletben kell szabályozni. 
A rendelet több olyan rendelkezést 
is tartalmazott, melyet a jogszabályi 
változások nem írnak elő. 

A Képviselő-testület elfogad-
ta az átfogó értékelést a 2014. évi 
gyermekjóléti és gyermekvédelmi 
feladatok ellátásáról.

Doboz Nagyközség Önkor-
mányzata Képviselő-testülete el-
fogadta a Zsigmond Károly intéz-
ményvezető által készített tájékoz-
tatót a Dobozi Általános Iskola 
szakmai munkájáról. A polgármes-
ter megköszönte az intézményve-
zetőnek a mindenre kiterjedő tájé-
koztatóját. Sajnálattal állapították 
meg a gyermeklétszám folyamatos 
csökkenését. A 2016. évben el-
készítendő tájékoztatóban ennek 
okait és a megtett intézkedéseket 
is részletezni kell a testület döntése 
szerint. 

A testület jóváhagyta Pujuné 
Deme Anita Eszter óvodavezető 
által készített, a Dobozi Mesekert 
Óvoda munkájáról szóló beszámo-
ló kiegészítését, valamint az óvoda 
módosított munkatervét. 

Doboz Nagyközség Önkor-
mányzata Képviselő-testülete 
csatlakozik a Bursa Hungari-
ca Felsőoktatási Önkormányzati 
Ösztöndíjpályázat 2016. évi for-
dulójához, kötelezettséget vállal-
va a felsőoktatási hallgatók és a 
felsőoktatási tanulmányokat kez-
deni kívánók részére történő ösz-
töndíjpályázat kiírására, valamint 
arra, hogy 2016. évi költségvetési 
rendeletében biztosítja a pályázók 
ösztöndíjához szükséges pénzügyi 
fedezetet. Ezzel együtt elfogadta a 
Bursa Hungarica Önkormányzati 
Ösztöndíj Szabályzatot és hatályon 
kívül helyezte az erre vonatkozó 
önkormányzati rendeletet.

A testület a dobozi Fokháton 
levő beépítetlen lakótelkek haszon-
bérét 2015. 10. 01-től 2016. 09. 30-
ig 1 Ft + ÁFA m2/évben állapította 
meg.

A szennyvízberuházás üzembe 
helyezésével kapcsolatban Doboz 
Nagyközség Önkormányzatának 
közműves szennyvízelvezetésére és 
tisztítására vonatkozóan a Bérle-
ti-üzemeltetési szerződést is meg-

tárgyalta a testület. A próba üzem 
vége a jelenlegi információk szerint 
2015. december 4., ezután kerül sor 
az üzemeltetésre való átadásra az 
Alföldvíz Zrt-nek. A Bérleti-üze-
meltetési szerződést a Képvise-
lő-testület általi elfogadását köve-
tően az Alföldvíz Zrt Igazgatótaná-
csának és Felügyelő Bizottságának 
is el kell fogadnia. 

A bejelentések között elhang-
zott, hogy Doboz Nagyközség Ön-
kormányzata Képviselő-testülete 
támogatja a Dobozi Közösségi Ház 
és Könyvtár részéről benyújtandó, 
a Kölcsey Ferenc Alapítvány által 
meghirdetett „Testvérkönyvtár – 
Könyvadomány határon túlra” pá-
lyázatát. 

 Doboz Nagyközség Önkor-
mányzata a Terület- és Település-
fejlesztési Operatív Program 1.3-as 
intézkedése közé javasolja felvenni 
a Békéscsaba-Doboz-Méhkerék 
országhatár szakaszának burko-
lat-felújítását, a határon átnyúló 
tranzitforgalom, a gazdaságfejlesz-
tés élénkítése, a munkahelyek elér-
hetőségének javítása érdekében.

A gyulai székhelyű LEADER 
Akciócsoport megkereste önkor-
mányzatunkat, hogy a települé-
sünk fejlesztésével kapcsolatos 
stratégiánkat és a LEADER-ben 
megvalósítandó fejlesztési elkép-
zeléseinket juttassuk el hozzájuk. 
Az önkormányzat nem rendel-
kezik fejlesztési stratégiával, csak 
gazdasági programmal, ezért ezt 
a programot tudjuk megküldeni. 
Fejlesztési elképzeléseink között a 
polgármester javaslatára a testület 
elfogadta a turisztikai és közösség-
fejlesztéshez kapcsolódó azon pro-
jekt elemeket, amelyek Szanazug, 
kiemelten a szabad strand, valamint 
a liget turisztikai célú fejlesztéséhez 
kapcsolódnak.

Doboz Nagyközség Önkor-
mányzata úgy döntött, hogy szak-
vélemény alapján az önkormányzat 
tulajdonában lévő temető melletti, 
a kerékpárút mentén, a közterüle-
ten (995/2 hrsz.) levő elöregedett 
vágásérett nyárfasort kivágatja. Sok 
panasz érkezett a fák virágzásakor 
szálló pihék miatt. A fák pótlását a 
fás szárú növények védelméről szóló 
346/2008.(XII.30.) Kormányren-
deletben meghatározottak szerint 
teljesíti. Felkérték a polgármestert, 
hogy nyújtson be fakivágási enge-
dély-kérelmet, és gondoskodjon a 
kivágott fáknak megfelelő darab-
számú pótlásról az önkormányzat 
2015. évi költségvetésében a tele-
pülésüzemeltetésre betervezett ke-
retösszegből.
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Polgármesteri fogadó nap

 minden hétfőn.

Időpontot személyesen vagy a 

268-765-ös

telefonszámon lehet kérni!

A Képviselő-testület

2015. október 29-én

14 órától tartja következő, 

rendes ülését a Polgármesteri 

Hivatalban C épületében.

Mindenkit szeretettel várunk!

ÖNKORMÁNYZATI HÍREK

Doboz Nagyközség Önkormányzata  Kéviselő-testülete kétszer is ülésezett 
szeptemberben 

MEGEMLÉKEZÉS
Közös gyertya gyújtásra várjuk önöket 

2015. november 1-jén a Dobozi Temető ravatalazójánál
Ó hányszor kell a sírra néznünk, 
Hogy vigasztaljuk önmagunk, 

Dobjuk el a tettető álcát: 
Ma ünnep van, ma sírhatunk. 

/Ady: Halottak napján/

Doboz Nagyközség Önkormányzata



 2015. október Dobozi Hírmondó 3

BEMUTATKOZNAK A BIZOTTSÁGOK 
NEM KÉPVISELŐ TAGJAI

Önt sokan ismerik itt Dobozon, de 
azért bemutatkozna röviden?

Sztojka Tibor vagyok. Általá-
nos iskolai tanulmányaimat Do-
bozon végeztem. 3 fi ú gyerekem 
és 4 unokám van. A Békéscsabai 
Kereskedelmi és Vendéglátóipari 
Szakmunkásképző iskolába jár-
tam műszaki cikk eladó szakon. 
1982-ben végeztem. Első mun-
kahelyem: Békéscsabai Áfész, a 
Telekgerendási Csárdában ze-
nészként. 1984-ben Budapesten 
megszereztem az Előadóművész 
Zenei engedélyt, továbbá Békés-
csabán a Hivatásos jogosítványt.
Sorkatonai szolgálatomat 1985. 
február 27-től 1986. augusztus 17-
ig a Békéscsabai Dugonics laktanyá-
ban töltöttem, mint gépkocsivezető.
A Dobozi Cigány Kisebbségi Ön-
kormányzatba 2002-ben kerültem, 
mint képviselő. 2012. július 23-tól 
a Dobozi Cigány Nemzetiségi Ön-
kormányzat elnökeként tevékeny-
kedem. 2006-tól a Szociális Bizott-
ságban vagyok, mint nem képviselő 
bizottsági tag.

Hogyan került be a bizottság nem 
képviselő tagjai közé? Miben tudja 
segíteni a Képviselő-testület munká-
ját?

Az előző ciklusokban a polgár-
mester úr (Simon István Tamás) 
és a Képviselő-testület felkérésére 
vállaltam a Szociális Bizottságban, 
nem képviselő bizottsági tagként 
a dobozi emberek képviseletét. A 
jelenlegi polgármester úr (Köves 
Mihály) és a Képviselő-testület 
felkérésére továbbra is vállaltam a 
nem képviselő bizottsági tagságot, 
mert nem csak cigány emberek 
fordulnak hozzám a problémáik-
kal, hanem a faluban élő emberek 
is, akik közelebbről ismernek. A 
munkámat úgy próbálom kialakí-
tani, hogy elsősorban a hátrányo-
san élő embereken tudjak segíteni, 

mert sajnos Dobozon sok a szegény 
ember, aki segítségre szorul. Dobo-
zon fellelhető problémákat közösen 
próbáljuk megoldani.

Ön már korábban volt Képvise-
lő-testületi tag, miben lát változást?

Az előző testületben is szíve-
sen dolgoztam, mert ők is a faluért 
akartak tenni és tettek is. A jelenle-
gi Képviselő-testület elszántan dol-
gozik a faluért, a Dobozon élő em-
berek előrehaladásáért. A jelenlegi 
polgármesterrel (Köves Mihály) és 
a Képviselő-testülettel nagyon jó 
a kapcsolatunk. Lehetőségeikhez 
mérten segítik a Dobozi Cigány 
Nemzetiségi Önkormányzatot, de 
mi is azon vagyunk, hogy ezt a jó 
kapcsolatot még tovább mélyítsük, 
és ha lehetőségünk van rá, akkor mi 
is segítjük a települési önkormány-
zatot. A Képviselő-testülettel szo-
rosan együttműködünk.

A Nemzetiségi Önkormányzat 
elnökeként miben tudja alkalmazni a 
bizottsági munkáját?

A cigány családok élethelyzetét 
ismerem, és aki rászorult, tudom 
javasolni különböző szociális ellá-
tásokra.

Vannak azonban olyan esetek is, 
amikor átfedés van a  helyi önkor-
mányzat hatáskörébe tartozó helyi kö-
zügyek, illetve a  kisebbségi  közügyek 
között. Okoz e gondot?

Én még olyan esettel nem talál-
koztam, ahol a helyi önkormányzat 
és a nemzetiségi önkormányzat 
közügyei ütköznének, mert mind a 
két önkormányzatnak az az érdeke, 
hogy a Dobozon élő emberek sor-
sát jobbra fordítsák, és a falut fej-
lesszék.

 Milyen céljai vannak a közeljö-
vőben?

Céljaim, mint Cigány Nemze-
tiségi Önkormányzat elnökeként, 
minél több pályázati lehetőséget ki-
használni, gyerekeket kirándultatni, 
táboroztatni, támogatni. Rászoruló 
családokon a lehetőségeken belül 
segíteni. Minél több cigánygyereket 
szeretnénk ösztönözni a jó tanulás-
ra, a helyes magatartásra, különbö-
ző szakmák tanulására, középisko-
lák elvégzésre, valamint felsőfokú 
iskolák elvégzésére, mert a szegény-
ségből csak így lehet előbbre jutni.
Bizottsági tagként, helyes döntése-
ket hozni, a rászorulókat segíteni, 
megkönnyíteni az emberek min-
dennapjait.

Vácziné Urbanecz Annamária

Önkormányzatunk idén is részt 
vett a békéscsabai Közfoglalkozta-
tási Kiállításon. 

A Békés Megyei Kormányhiva-
tal szervezésében 2015. szeptember 
17-én rendezték meg a harmadik 
Közfoglalkoztatási Kiállítást Bé-
késcsaba főterén. A rendezvényen 
látványos keretek között megte-
kinthetők voltak a megyénk tele-
pülései által megvalósított közfog-
lalkoztatási programok eredményei. 
A rendezvény elsődleges célja az 
volt, hogy lehetőséget teremtsenek 
a Békés megyei önkormányzatok 
számára a kistérségi Startmunka 
mintaprogramok keretein belül 
előállított termékek bemutatására, 
továbbá, hogy minél látványosabb 
keretek között népszerűsítsék az 
új típusú közfoglalkoztatási prog-
ramok megújuló elemeit és elért 
eredményeit. 

Az eseményen köszöntőt mon-
dott Gajda Róbert Békés megye 
kormánymegbízottja, dr. Hoff man 
Imre közfoglalkoztatási és vízügyi 
helyettes államtitkár, dr. Nagy Ág-
nes főosztályvezető, Gyuricza Csa-
ba a Mezőgazdasági és Vidékfej-
lesztési Hivatal elnöke és Szarvas 
Péter Békéscsaba város polgármes-
tere.

A megye kilenc járásának 59 te-
lepülése mutatta be a közfoglalkoz-
tatási projektek keretében elkészült 
termékeit. A látványos kiállítóhe-

lyek megtekintése mellett a láto-
gatók megismerkedhettek például 
a seprűkötés, a tésztakészítés, a sa-
vanyítás, a sajtgyártás és a biotégla 
gyártás fortélyaival is.

Doboz Nagyközség Önkor-
mányzata valamennyi mezőgaz-
dasági termékét bemutatta a kiál-
lításon. A konyhakerti növények 
(fokhagyma, vöröshagyma, cékla, 
paprika, fűszerpaprika stb.) mellett 
juhokat, illetve a program kereté-
ben megvásárolt kisgépparkot is 
kiállította. Emellett sárgarépából 
és sütőtökből készült üdítő itallal, 
valamint sütőtökös és fokhagymás 
sütivel kínálták a rendezvény láto-
gatóit. Köszönet illeti a települé-
sünk standján munkálkodókat, akik 
ötleteikkel, személyes közreműkö-
désükkel járultak hozzá a dobozi 

közmunkaprogram sikeres bemuta-

tásához és településünk jó hírnevé-
nek öregbítéséhez. 

Köves Mihály polgármester el-
mondta: „A közmunkaprogram sok 
nehézséggel és problémával műkö-
dik minden településen, így Dobo-
zon is. Igyekszünk minél nagyobb 
létszámot bevonni a közmunkába, 
hiszen az emberek így tudják a 
megélhetésüket könnyebben biz-
tosítani. A kiállítás hasznossága 
nyilvánvaló, mert látva a stando-
kat, a településeken folyó munkák 
bemutatását, azok eredményeit, 
megbizonyosodhatunk róla, hogy 
értékteremtés folyik. Az, hogy ez 
mennyibe kerül, más kérdés. Ter-
mészetesen ezek összevetéséből is 
vonhatók le következtetések.”

A rendezvény rendkívül látvá-
nyos volt, a kiállításon kívül egyéb 
szórakoztató eseményekről is gon-
doskodtak a szervezők. Volt többek 
között állatsimogató, zöldség- és 
gyümölcskóstoló, traktorbemutató, 
közfoglalkoztatási tevékenységek 
interaktív bemutatója, sétakocsi-
kázás és egész nap zenés műsorok. 
A Kormányhivatalban szakmai ta-
nácskozásra is sor került, melynek 
témája a kendertermesztés volt.

A megyében 2015-ben 70 ön-
kormányzat működtet valamilyen 
Startmunka mintaprogramot, me-
lyek több mint kilencezer ember-
nek biztosítanak megélhetést. 

Vácziné Urbanecz Annamária

KÖFOGLALKOZTATÁSI KIÁLLÍTÁS

A dobozi stand

folytatás a 1. oldalról
Dicső László tájékoztatásából meg-
tudtuk, hogy október 5-ei héttől 
kezdve a helyre állító munkálatokat 
végző vállalkozók száma növeked-
ni fog. Október harmadik hetének 
végére befejeződnek a helyreállítási 
munkálatok.
A lakosság részéről volt olyan ész-
revétel is, ami szerint településünk 
egyes részein a szennyvízrendszer-
rel kapcsolatos szaghatás észlelhető. 
Ezt az észrevételt a projekt szak-
embere is megerősítette. Elmon-
dása szerint ez a kellemetlenség 

hamarosan meg fog szűnni, mivel 
a rendszer használata elérte azt a 
szintet, ami ennek megszűnéséhez 
szükséges.

A tájékoztató fórum célja a 
dobozi lakosság informálása, ezért 
nem ez volt az egyetlen alkalom, 
hogy az illetékes szakembereknek 
feltehették az érintettek a kérdé-
seiket. A továbbiakban az önkor-
mányzat és a projekt menedzsment 
is fogadja a lakosság kérdéseit, amit 
a projekt kivitelezőivel közösen vá-
laszolnak meg.

Vácziné Urbanaecz Annamária

LAKOSSÁGI FÓRUM

A program keretében megvásárolt kisgépparkot is kiállították

A belső hálózat kiépítését 
el lehet végezni saját kivitele-
zésben, illetve végeztetni az 
Alföldvíz Zrt. által elfogadott 
4 vállalkozóval.

Partnercégeink: 

Csaba – Cső Bt. 
06/30 932-9863

Csaviép Bt. 
06/30 943-4844

KIERZÓ – Plusz Kft. 
06/70 332-1824

Bolser Kft. 
06/30 956-2215

Az előbbi esetben a belső 
árok betemetése előtt a belső 
hálózatot az Alföldvíz Zrt.-
nek át kell vennie, mely átvé-
tel díjmentes. 

Az átvétellel kap-
csolatban az alábbi te-
lefonszámot kell hívni:
06/66 442-211.

SZENNYVÍZBEKÖTÉS

MEGHÍVÓ

Doboz Nagyközség Önkormányzata szeretettel meghívja 

településünk minden lakóját 2015. október 22-én 11 órára 

a Dobozi Közösségi Ház és Könyvtárba, hogy az 1956-os 

forradalom évfordulóján együtt emlékezzünk

TÁJÉKOZTATJUK KEDVES OLVASÓINKAT

Megalakult a Szanazugi Üdülőhelyi Bizottság, mely több-
ször is ülésezett. Céljaik között szerepel, hogy egyesületet 
alapítanak, és önálló honlapot fognak működtetni, melyen 

az aktuális információk elérhetők lesznek.



A Nosztalgia rovat folytatá-
sában Sziromi Elemérnét, Doboz 
posta nyugdíjas postavezetőjét kér-
tem, hogy a 150 éves a Doboz posta 
jubileumi ünnepsége alkalmával, 
meséljen nekünk a mostani életéről, 
munkájáról, postához fűződő szép 
emlékeiről.

Elmesélné nekünk, hogy Ön ho-
gyan került a dobozi postára?

1952. május 1-jén születtem 
Szabadkígyóson. Az általános is-
kola elvégzése után, a gimnáziumi 
tanulmányaimat az Eleki Gimná-
ziumban folytattam, ahol 1970-ben 
érettségiztem le. Majd a szabad-
kígyósi postavezető „unszolására” 
nyári munkára jelentkeztem, és 
ezzel örökre eljegyeztem magam 
a postával. Rendszeres helyettes-
ként folytattam a munkámat Békés, 
Csongrád és Bács megyékben, így 
kerültem Dobozra 1974. február 
18-án, Sziromi Elemér postavezető 
betegsége miatt. Emlékeim szerint 
a postahivatal dolgozói – Molnár 
Györgyné Rózsika, Sziromi Ele-
mérné (későbbi anyósom), a kéz-
besítő szaktársak, Szatmári Péter, 
Fekete László, Balogh János, Szabó 
László, Komlósi Sándor - szeretet-
tel fogadtak, így többször is jöttem 
ide helyettesíteni. Itt ismertem meg 
a férjemet, Sziromi Elemért, akivel 
1974. december 28-án házasságot 
kötöttem. Gyermekeim születése 
alatt sem szűnt meg a kapcsolatom 
teljesen a postával, hiszen anyósom 
és apósom akkor még aktív dolgo-
zók voltak, így napi kapcsolatban 
voltam a postai feladatokkal.

Közel harminc évig volt a posta 
vezetője, milyen változások történtek 
ez idő alatt? 

Mint minden kis postán, itt is 
kézi kapcsolású központ műkö-
dött, így sok távolsági beszélgetés 
lebonyolítása a kapcsoló központok 
gyorsaságán, rugalmasságán mú-
lott, ami sok vita alapjául szolgált 
az ügyfelek körében. Kézzel bélye-
geztük az utalványokat és naplóz-
tuk azokat, ami nagy odafi gyelést 
igényelt, mert 1-1 rossz összeadási 
hiba szabálytalanságnak minősült.
Ha jól emlékszem, 1995-ben meg-
született az új telefonhálózat, bővült 
a „gépparkunk”, kaptunk utalványo-
zó- és naplózó-gépet is. Időközben 
megszűnt a kerékpáros külterületi 
kézbesítés, helyét átvette a tám-
pontkézbesítés Gerlára, Tarhosra 
és Vízesfásra is. A takarékszolgálat 
mellett megjelentek a postabanki 
szolgáltatások, egyéb megtakarí-
tások és biztosításkötések. Ezzel 
párhuzamosan csökkentek a hírlap-
szolgálattal kapcsolatos feladataink, 
mert megjelentek saját fenntartású 
kiadók. A gépi lottó megjelenésével 
eltűnt a postáról a lottó, csak a sors-
jegy- és kereskedelmi árusítás ma-
radt. Az évek során folyamatosan 
tovább fejlesztették gépparkunkat. 
Nekem nagyon a szívemhez nőtt 
a „kézi módszer”, a számítógépek 
megjelenésével éreztem, hogy ez 
már nem az én világom, ezért is 

örültem, hogy 2009. december 30-
án nyugdíjba vonulhattam. Időköz-
ben, 2007-ben kaptunk egy szép új 
modern postahivatalt, de „ő” már 
nem tudott a szívemhez nőni.

Milyen érzés ügyfélként belépni a 
postahivatalba? 

A munkatársakkal megmaradt a 
családias kapcsolatom, néha amikor 
bemegyek a postára a többiek, ha 
az én időm és az övéké is engedi, 
mindig beinvitálnak egy kis beszél-
getésre. Ilyenkor van alkalmunk a 
családról, a postáról, a feladatokról, 
a tervteljesítések haladásáról és a 
mindennapi ügyes-bajos dolgaink-
ról beszélgetni egy kicsit.

A postával kapcsolatban van 
olyan emléke, amire szívesen emlék-
szik vissza?

Az biztos, hogy amióta nyug-
díjas vagyok, többször megfordul-
tam a Széchy Tamás Emlékházban 
Mezei Mónikánál. Olyankor csak 
úgy spontán bemegyek, próbálom 
visszahelyezni a falakat, magam elé 
képzelem az asztalokat, és amíg ezt 
meg tudom tenni, melegség és bol-
dogság tölti meg a lelkemet. Ilyen-
kor úgy érzem, jó érzés volt egy 
kicsit nosztalgiázni. Nagyon örül-
tem, hogy ezt a kerek évfordulót is 
megrendezhettük a régi helyen, jó 
volt érezni, hogy az el nem évülő 
szlogen „A Posta Örök” tartalom-
mal telt meg. Jó volt látni a kedves 
régi szaktársakat, szaktársnőket és 
a tanulókat is, akik valaha megfor-
dultak és dolgoztak a postánkon.

Hogy van most, mivel telnek a 
napjai?

Köszönöm a kérdést, jól vagyok! 
Igyekszem a nyugdíjas éveket hasz-
nosan eltölteni. És igen nagy öröm 
számomra, hogy sokkal több időm 
van a családomra és kis unokámra, 
mint eddig bármikor. Szívesen ker-
tészkedek, rejtvényt fejtek és olva-
sok.

Üzenne valamit a doboziaknak?
Amikor postás lettem, az édes-

anyám parainesise (intelme) az volt 
számomra, vagyis azt adta nekem  
útravalónak, hogy ”Úgy dolgozz a 
postán mindig, mintha Anyád állna 
az ablak előtt!” Remélem, ezt min-
dig így érezték az ügyfelek is, ha 
betértek hozzám.
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A DOBOZI CIGÁNY NEMZETISÉGI ÖNKORMÁNYZAT HÍREI

A Dobozi Cigány Nemzetiségi 
Önkormányzat híreiben két testü-
leti ülésről számolunk be. 

A 2015. augusztus 4-én meg-
tartott testületi ülésen a két ülés 
között eltelt időszakról Sztojka Ti-
bor elnök adott tájékoztatást. 2015. 
július 6-tól 12-ig az Emberi Erő-
források Minisztériuma által kiírt 
és megnyert pályázat keretében tá-
bort rendeztek. A nemzetiségi ön-
kormányzat tagjai 15 gyerekkel és 6 
kísérővel együtt, a gyulai Húskom-
binát szanazugi üdülőjében töltöt-
te el ezt az időszakot. 2015. július 
31-én a nemzetiségi önkormányzat 
szervezésével 18 fő felnőtt kísérő és 
32 gyermek gyomaendrődi fürdő-
zésen vett részt. 

A testület elfogadta a „Hagyo-
mányok szárnyán” elnevezésű nem-
zetiségi táborról szóló szakmai be-
számolót.

A testület a Dobozi Általános 
Iskola elsőtől negyedik osztályát 
kezdő 52 fő cigány gyermek ré-
szére, az esélyegyenlőség biztosítá-
sa és a tanulmányi versenyre való 
felkészülés elősegítésére 2500 Ft/
fő értékű tanszercsomagot biztosít 
a nemzetiségi önkormányzat költ-
ségvetésének terhére.

Sztojka Tibor elnök bejelen-
tette, hogy a Békés Megyei Roma 
Nemzetiségi Önkormányzat meg-
hívta a Dobozi Cigány Nemzetisé-
gi Önkormányzat Képviselő-testü-
let tagjait a Roma Holokauszt 71. 
évfordulójára.

A Dobozi Cigány Nemzetiségi 
Önkormányzat Képviselő-testüle-
tének 2015. szeptember 7-én meg-
tartott testületi ülésén Sztojka Ti-
bor tájékoztatást adott arról, hogy 
augusztus 20-án megrendezésre 
került a Dobozi Cigány Nemze-

tiségi Önkormányzat feladatalapú 
támogatásából és a Békés Megyei 
Roma Nemzetiségi Önkormány-
zat anyagi támogatásával a Szent 
István megyei szintű labdarúgó 
torna. 2015. augusztus 27-én  és 
28-án megtörtént az általános isko-
la elsőtől negyedik osztályát kezdő 
cigány gyerekek részére a 2500 Ft/
fő értékű tanszercsomag átadása. A 
tanszercsomagot átvevő gyerekek 
száma 42 fő. 

A Békés Megyei Roma Nem-
zetiségi Önkormányzat 2015. 
szeptember 3-án tartotta soron kö-
vetkező testületi ülését, melyen az 
elnök részt vett. 

A testület a gyomaendrődi für-
dőzésről, valamint a Szent István 
megyei szintű labdarúgó tornáról 
szóló szakmai beszámolót elfogad-
ta. Továbbá tudomásul vette a ja-
vaslatot arról, hogy a II. világhábo-
rú alatt Dobozon kivégzett cigány 
származású emberekről október 
5-én, mint a tavalyi évben is, meg-
emlékeznek és az emlékkopjafát 
megkoszorúzzák.

A Képviselő-testület döntött 
abban, hogy 2015. szeptember 11-
én a kulturális autonómia kitelje-
sítésére 45 fő hátrányos helyzetű 
cigány embernek kirándulást szer-
vez Egerbe. A kirándulás költségé-
re, a Dobozi Cigány Nemzetiségi 
Önkormányzat a feladatalapú tá-
mogatás költségvetésének terhére 
350000 Ft összeget biztosít.

A Dobozi Cigány Nemzetiségi Önkormányzat ülése

A 150 éve működő postáját ün-
nepelte Doboz nagyközség. Az év-
forduló alkalmából  szeptember 26-
án szombaton  a helyi posta dolgo-
zói   és a Dél-alföldi Postatörténeti 
Alapítvány ünnepséget szerveztek a 
Széchy Tamás Emlékház udvarán, 
majd postatörténeti kiállítás nyílt 
ebben az épületben, ahol egykor a 
régi  posta működött. 

A rendezvényre érkezőket 
Nyisztor Mihályné, a dobozi posta 
vezetője köszöntötte. Elmondta, 5 
éve dolgozik Dobozon, azóta napjai 
nagy részét itt tölti. Jól érzi magát, 
mert úgy véli, a dobozi posta és a 
helyi közösség tagjának lenni iga-
zán jó dolog. Beszédében felidézte a 
posta múltját is. „A múltszázad első 
felében a dobozi posta a Nagy utca 
20. szám alatt működött, egészen 
2007-ig. Az 1865-ben, azaz 150 éve 
a dobozi királyi postakiadói hiva-
tal felállításához és működéséhez a 
Wenckheim grófok is hozzájárultak. 
A Wenckheim család a mai napig 
résztvevője életünknek Jeanne-Ma-
rie Wenckheim Dickens személyé-
ben.”

Az ünnepségen beszédet mon-
dott Köves Mihály Doboz nagy-
község polgármestere is. Elmondta: 
„A nagyközség rangját emeli, hogy 
már 1865-ben létezett a településen 
posta. Gondoljuk csak végig mekko-
ra jelentősége volt ennek akkor! Az 
embereknek sokáig a posta jelentette 
az egyetlen kapcsolatot a nagyvilág-
gal. A technika fejlődése ezen nagy-
mértékben változtatott, de a postást 
általában örömmel várják a lakosok, 
mert minden nap találkozhatnak 
vele, hozza az újságokat, a leveleket, 
a várva várt nyugdíjat, és a különbö-
ző ellátásokat. 

Saját gyermekkori emlékem a 
postáról a takarékbélyeg gyűjtés, lot-
tózás és a Sziromi család. 

A posta egy közösségi szintér is, 
mivel többféle ügyet el lehet intézni 
és jókat lehet beszélgetni.”

A köszöntők után Váczi Roland 
Varró Dániel: Miért üres a postaláda 
című versével a posta, és a levelezés 
változásait idézte meg.

A Magyar Posta részéről Ötvös 
Tamás, a Kelet-magyarországi Terü-
leti Igazgatóság értékesítési osztály-
vezetője köszöntötte a jelenlévőket. 
Beszédében szólt a posta múltjáról, 
történelméről,  és a jövőbeli fejlesz-
tésekről.

Ezt követően Mező Kitti egy 
nagyon szép népdalt énekelt.

A dal után Illin József, a Pos-
tások Szakmai Egyesülete területi 
elnöke felidézte Doboz nagyközség 
és a posta történetét, megemlékezve 
az egykori postamesterekről, posta-
vezetőkről és a jelenlegi postai dol-
gozókról is. 

Az ünnepséget a Dobozi Kö-
zösségi Ház és Könyvtár néptáncs-
csoportjának bemutatója tette még 
színesebbé, Sziromi Katalin vezeté-
sével.

Jeanne-Marie Wenckheim Dic-
kens grófnő  a postával összefüggő 
személyes emlékeit, gondolatait és 
érzéseit osztotta meg a szép számú 

közönséggel.
Az ünnepség végén a rendez-

vény háziasszonya  - a dobozi posta 
jelenlegi vezetője - születésnapi tor-
tával vendégelte meg a jelenlévőket, 
megköszönte mindazon postások és 
nem postások segítségét, akik lehe-
tővé tették és nagyon sokat segítet-
tek abban, hogy emlékezetessé te-
gyék ezt a napot. Örömmel töltötte 
el az, hogy ilyen sokan megtisztelték 
jelenlétükkel a rendezvényt.

A rendezvény támogatói:
Doboz Nagyközség Önkor-

mányzata és Polgármesteri Hivatala, 
a Dobozi Közösségi Ház és Könyv-
tár, a Dobozi Népművészeti Egye-
sület, a Békés Megyei Könyvtár, 
Békési Lajos ev., a Bukszi lottózó 
és autósbolt, a Gábor és Társa Bt., a 
Dobozi Harisnyagyár Kft., a Dobo-
zi Vadásztársaság, a Gáza Coop Kft., 
a Karlovszki és Társa Kft., a Köves 
Trans Kft., Molnár Ferenc ev., a 
SORBUS Bt., a Magónia Bt., Veres 
András hentes és mészáros mester, a 
Békéscsabai Postás Nyugdíjas Klub, 
a Békéscsaba 1. számú körzeti pos-
ta, a Doboz posta aktív és nyugdíjas 
dolgozói és a Dél-alföldi Postatörté-
neti Alapítvány.
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150 ÉVES A DOBOZI POSTA

Nyisztor Mihályné  postavezető köszöntötte a megjelenteket

DOBOZ NOSZTALGIA

Sziromi Elemérné Marika nénivel 
nosztalgiáztunk

A Dobozi Hírmondó elérhetőségei:

Tel.: 06/20 288-5862

E-mail: hirmondo@doboz.hu
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folytatás az 1. oldalról
Szeptember 24-én, csütörtökön 

a vidámságé, a néptáncé, a népda-
lé és a népzenéé volt a főszerep a 
Széchy Tamás Emlékház, Helytör-
téneti Gyűjtemény és Alkotóház 
udvarában. Aranyos kis szüreti já-
tékfűzést mutattak be a Mesekerti 
Csipkebogyók. A Dobozi Népdal-
kör jó hangulatú népdal csokorral 
örvendeztette meg a közönséget. A 
Dobozi Közösségi Ház és Könyv-
tár ifj úsági néptánc csoportja han-
gulatos szüreti tánckoreográfi áját 
is megnézhette a nézősereg. A 
Romkelepen szakkör táncos lábú 
lányai, Sztojka Tiborné vezeté-
sével vérpezsdítő roma táncokkal 
gondoskodtak a hangulat tovább 
fokozásáról. Mező Kitti és bará-
tai, Kukola Julianna Ivett, Molnár 
István és Hajnal László kellemes 
énekekkel varázsolták el az egybe-
gyűlteket. Az idei bemutatónknak 
nem csak vendégei voltak a Dobozi 
Idősek Klubja tagjai, hanem a „Szu-
per nagyik feketén-fehéren” kedves 
produkciójukkal is megörvendez-
tették a jelenlevőket.

Pénteken „Népszokások a szü-
ret jegyében” fi lmvetítéssel egybe 
kötött ismeretterjesztő előadásun-
kat nézhették meg a gyerekek, aki 
nagyon sok információt megtud-
hattak a szüreti hagyományokról és 
szokásokról.

2015. szeptember 26-án, szom-
baton a szüreti mulatozásé és a jó 
hangulaté volt a főszerep. Szüreti 
felvonulásunk sajnos az idén a rossz 
időjárás miatt elmaradt, de termé-
szetesen így sem unatkozott senki, 
aki ellátogatott a rendezvényünkre.

Az este folyamán a jó ételek és 
italok mellett a szervezők színes 
programokkal gondoskodtak a fer-
geteges hangulatról. 

Ezúton is szeretnénk köszöne-
tet mondani mind a fellépőknek, 
mind a felkészítőiknek, a szép pro-
dukciókért:

- a Mesekerti Csipkebogyók 
néptáncosai Czinanó Sándorné 
Ibolya vezetésével - szüreti játék-
fűzés

- a Dobozi Népdalkör énekesei 
Nagy Zsuzsanna vezetésével – Me-
zőségi, Galga-menti, szüreti nép-
dalcsokrok

- Nyul Bence és Barcsay Rebeka 
néptáncosokat betanította Móricz 
Bence - Rábaközi dus

- a Dobozi Közösségi Ház és 
Könyvtár ifj úsági néptáncosai jó-
magam vezetésével - néptánc-egy-
veleg

- Nagy Balázs és Knap Eszter - 
Szilágysági csárdás

- Mező Kitti és Kukola Julianna 
Ivett – magyar népdalok

- a Romkelepen szakkör tánco-
sai Sztojka Tiborné vezetésével – 3 
romatánc koreográfi a

- Balog István és Szatmári Já-
nosné szóló nótaénekesek

- Ifj . Sztojka Zoltán, Id. Sztojka 
Zoltán, Valjer András – szüreti mu-
latság zenészei

- Szugyiczki Julietta Beáta, a 
„Leg a láb” Alapfokú Művészeti Is-
kola táncpedagógusa és tanítványai, 
Nagy Anita a felnőtt néptánc fog-
lalkozás vezetője, Sztojka Tiborné 
a Romkelepen szakkör vezetője - 
táncház

Az esti műsor közben min-
denféle fi nomságokkal kínálgattuk 
meg vendégeinket, majd a szüreti 
mulatság következett. Készítettünk 
hagyományos szüreti ételeket, süte-

ményeket és persze a szőlőtermés-
ből fi nom mustot is préseltünk. A 
fi nom vacsora elkészítéséért köszö-
net jár Hidvégi Mihálynak és kollé-
ganőinknek.

Az este folyamán igyekeztünk 
feleleveníteni a szürethez kapcso-
lódó szokásainkat és hagyománya-
inkat. Köszöntöttük házigazdánkat 
és a vendégeket, „Kedves Házigaz-
dánk, köszöntünk most Téged! Vi-
dámságot, áldásunkat hoztuk el ma 
Néktek!” 

Volt „szüret bikája” és „szüret 
szépe” választás, amely címek bir-

tokosai Krnacs János és Sztojka Ti-
borné lettek. 

A nap záró eseménye „Itthon 
vagy - Magyarország, Szeretlek!” 
elnevezésű Szent Mihály napi or-
szágos tűzgyújtás volt. A tűz körül 
a résztvevők és vendégek örömtán-
cot jártak.

Köszönetet szeretnénk mon-
dani mindazoknak, akik a XVIII. 
Dobozi Szüret rendezvénysoroza-
tunkat, valamilyen formában támo-
gatták!

Balog Sándorné, 
Sziromi Katalin

XVIII. DOBOZI SZÜRET

Támogatóink voltak:

BÉKÉS MEGYEI ÖNKORMÁNYZAT
BÉKÉSCSABA BELVÁROSI RÓMAI KATOLIKUS PLÉBÁNIA

DOBOZ NAGYKÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA
DOBOZI ÁLTALÁNOS ISKOLA

MESEKERT ÓVODA
DOBOZI GONDOZÁSI KÖZPONT

DOBOZI KÖZÖSSÉGI HÁZ ÉS KÖNYTÁR
DOBOZI NÉPDALKÖR

DOBOZI POLGÁRŐR EGYESÜLET
DOBOZI NÉPMŰVÉSZETI EGYESÜLET

DOBOZI REFORMÁTUS EGYHÁZKÖZÖSSÉG
DOBOZI SZABADIDŐS ÉS MOZGÁSKULTÚRA KHSE

DOBOZI VARÁZSKEZEK KÖRE
HELYI KÖRZETI MEGBÍZOTTAK

KÖRÖSÖK-VÖLGYE VIDÉKFEJLESZTÉSI KÖZHASZNÚ EGYESÜLET
„LEG A LÁB” ALAPFOKÚ MŰVÉSZETI ISKOLA

MEZŐGAZDASÁGI ÉS VIDÉKFEJLESZTÉSI HIVATAL
MOLNÁR ISTVÁN - LIBÁS TANYA

NEMZETI MŰVELŐDÉSI INTÉZET
SZTOJKA JÓZSEF EGYÉNI VÁLLAKOZÓ

A szüreti mulatozásé és a jó hangulaté volt a főszerep

Az ovisok megismerkedtek a szüreteléssel és a kenyérsütéssel

folytatás az 1. oldalról
Köszöntötte dr. Kovács József 

Országgyűlési képviselőt, Tolnai Pé-
tert a Békés Megyei Önkormányzat 
alelnökét, Köves Mihály polgármes-
tert, Aratóné Vágner Margit alpol-
gármestert, Molnárné dr. Tarkovács 
Márta jegyzőt, Hodálik Pált a Kö-
rösök Völgye Nonprofi t Közhasznú 
Egyesület elnökét, Balog Lajos Bar-
na református lelkész urat és Bielik 
Gábort a Katolikus egyház nyugal-
mazott apátplébánosát.

Elsőként Köves Mihály polgár-
mester mondta el nyitóbeszédét, 
amelyben hangsúlyozta: „A kezdeti 
bizonytalanságnak a szándék, a ki-
tartás, az akarat és több sikeres pá-
lyázat adott lendületet, és nagy ered-
mény, hogy mára az Emlékház ad 
otthont a jól működő közösségek-
nek. Ez is mutatja, hogy nem elég 
a szándék, kellenek sikeres pályá-
zatok, kellenek olyan emberek, akik 
elkötelezettek, akik időt, fáradtságot 
nem kímélve, de jókedvűen végzik 
azt, amit szeretnek.” Beszédében 
biztosított minket az Önkormány-
zat további segítségnyújtásáról és 
jókívánságaival zárta mondanivaló-
ját: „Kívánom, hogy a beruházással 
együtt az Emlékház szívvel, lélekkel 
működjön továbbra is, töltsék meg 
élettel!”

Dr. Kovács József Országgyűlési 
képviselő beszédében kiemelte a ci-
vil szervezetek fontos tevékenységét, 
és azt a közös összefogást, hogy a 
XVIII. Dobozi Szüret rendezvény-
sorozata értékeket közvetítsen a ma-
gyar kultúra építése, a népi kultúrát 
életben tartsa és a neves elődök tisz-
telete jegyében.

Hodálik Pál elmondta, az ő szer-
vezetük azért jött létre, hogy Békés 
megye 18 településének a vidékfej-
lesztéssel kapcsolatos stratégiáikhoz, 
forrásokat tudjanak biztosítani, az 
adott településeken élők igényeinek, 
elképzeléseinek, elvárásaiknak meg-
felelően. Elsősorban olyan projekte-
ket támogatnak, amelyek több célt is 
szolgálnak, mint a mi udvaruk meg-
szépülése, a kemencénk megépítése, 
hiszen a kulturális örökség megőr-
zését, a közösség összetartó erejének 
a növelését is biztosítják. 

Bielik Gábor a Katolikus egyház 
képviselője kitért Doboz múltjának  
emlékezetes eseményeire, illetve 
szeretettel méltatta nagyközségünk 
szépségét, értékeit és fejlődését: „Fe-
jet hajtok az 1000 év küzdelme és 
verejtéke előtt!” Ezután említést tett 
a kemence jelentőségéről a régmúlt-
ban, hiszen „A kemence jelentette 

a kenyeret, a minden napit!” Majd 
mondanivalója után felszentelte a 
kemencénket és a megszépült udva-
runkat.

Balog Lajos Barna mondani-
valójában felhívta a fi gyelmet a ke-
mence kiemelt szerepére a múltban, 
amely mindig a lakás középpont-
jában épült és jelképezte a ház lel-
két, hiszen esténként körbeülték és 
megbeszélték az aznap történteket, 
a másnapi teendőket. Végezetül a 
lelkész úr megáldotta az udvarunkat 
és a kemencénket.

A beszédek után Julika köszöne-
tét tolmácsolta a következő szerve-
zeteknek és személyeknek úgy, mint 
a Mezőgazdasági és Vidékfejlesztési 
Hivatalnak, a Békés Megyei Ön-
kormányzatnak, Hodálik Pál úrnak, 
a Körösök Völgye Vidékfejlesztési 
Közhasznú Egyesület elnökének, 
Zsurzsuc Edina Klaudiának, a mun-
kaszervezet vezetőjének, Doboz 
Nagyközség Önkormányzatának, a 
Polgármesteri Hivatalnak a segítő 
közreműködéséért, a projekt megva-
lósításához. 

Természetesen azokról sem fe-
ledkezett meg, akiknek a kétkezi 
munkája benne van a kemencénk 
megépülésében, és az udvarunk 
megszépülésében. Köszönetét fe-
jezte ki a Dobozi Népművészeti 
Egyesület tagjainak, kiemelve Pus-
kás Mihály cserépkályha és kandalló 
készítőt, aki a kemencét készítette, 
Déri Zoltánnak és Hidvégi Mi-
hálynak, akik az építés utómunká-
lataiban segítséget nyújtottak, Tobai 
Zoltánnak, aki elkészítette a kemen-
ceajtót, tepsiket, kürtőskalácssütő 
helyet, állványzatot, Szatmári Gá-
bornak, aki az udvart folyamatosan 
gondozza, Nagy Sándorné Mezei 
Mónikának a folyamatos, odaadó 
munkájáért.

Végül pedig köszönetet mondott 
nekünk, a Dobozi Közösségi Ház és 
Könyvtár munkatársainak, az ön-
zetlen segítségünkért és azért, mert 
nap, mint nap támogatjuk a közös-
ségi kezdeményezéseket.

Az avató beszédek, az áldás és 
szentelés után pedig Hidvégi Juli-
anna meginvitálta a kedves vendé-
geket, hogy tekintsék meg a Széchy 
Tamás Emlékház, Helytörténeti 
Gyűjtemény és Alkotóház udvarát, 
kemencéjét, illetve az állandó, és – a 
XVIII. Dobozi Szüret rendezvény-
sorozat alkalmával, Barcsay Andrea 
(Népi Iparművész, Népművészeti 
Ifj ú Mestere) által berendezett – 
időszaki kiállításainkat is.

Sziromi Katalin

HAGYOMÁNYŐRZŐ UDVAR ÉS KEMENCE ÁTADÁSA

FIGYELEM!

Bursa Hungarica

Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjpályázat

pályázati lehetőség

nappali tagozatos, felsőoktatási hallgatók és

felsőoktatási tanulmányokat kezdeni kívánók számára.

Pályázati felhívás 2015. október 5-től

A www.doboz.hu honlapon!

Felvilágosítás a www.emet.gov.hu honlapon vagy

a Dobozi Polgármesteri Hivatal 1. sz. irodájában.

Beadási határidő: 2015. november 9.

A gyerekek népi játszóházban is részt vehettek
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JÓTÉKONYSÁGI EST AZ ISKOLÁÉRT

A Dobozi Általános Iskola ne-
gyedik alkalommal rendezte meg a 
Jótékonysági Estjét.

A szülők, hozzátartozók, isme-
rősök és persze a házigazda intéz-
mény dolgozói minden eddiginél 
többen gondolták úgy, hogy tá-
mogatják a rendezvényt, szívesen 
eltöltenek egy jó hangulatú estét 
iskolánk szervezésében, az oktatás 
fejlesztése érdekében. 

A rendezvényre érkezőket Zsig-
mond Károly intézményvezető üd-
vözölte. Nyitóbeszédében megkö-
szönte a nagylelkű felajánlásokat a 
szülőknek, partnerintézményeknek, 
vállalkozóknak, valamint Doboz 
Nagyközség Önkormányzatának. 

Örömmel tapasztalta, hogy a 
korábbi években is szép számmal 
támogatták elképzeléseiket, de az 
idei támogatás mindezt felülmúlja. 
Ezek eredményeképpen az iskola 
megvásárolhatta a digitális naplót, 
parkosíthatta az udvarát, sportud-
vart alakított ki, korszerűsítette a 
hangosító berendezését, valamint a 
hagyományos csengőt dallamcsen-
gőre cserélte ki. Köszönetét fejezi 
ki azoknak, akik megtisztelték je-
lenlétükkel, kifejezve ezzel támoga-
tásukat, mind a bál, mind az iskola 
részére.

Ezt követően Köves Mihály te-
lepülésünk polgármestere köszön-

tötte a megjelenteket. Elmondta: 
„Az iskolát az Önkormányzat mű-
ködteti, ezt egy hasonlattal a gon-
dos szülő és gyermeke kapcsolatá-
hoz tudnám hasonlítani. 
Ahogy a szülő sem veti el magától 
csetlő-botló gyermekét, nem tagad-
ja meg, ha nehézségei adódnak az 
életben, Önkormányzatunk is az is-
kola mellé áll és megragad minden 
lehetőséget, hogy minél jobb kö-
rülményeket biztosítson az oktatás 
számára.
De nem szabad elhallgatni a prob-
lémákat sem, mert a sok igyekezet 
és munka ellenére a gyermeklét-

szám folyamatosan csökken. 
Ezt meg kell állítani és elérni azt, 
hogy a dobozi gyerekek szülei szá-
mára természetes legyen, hogy a do-
bozi iskolába járjanak a gyermekeik. 
Hiszem, hogy ezeket a feladatokat 
az iskola vezetése a pedagógusok 
segítségével meg tudja oldani.”

Az est folytatásában iskolánk 
tanulói műsorral gondoskodtak ar-
ról, hogy a vendégek még jobban 
érezzék magukat. Felkészítőjük Il-
lik Józsefné, a koreográfus Megyeri 
Edina volt, akiknek köszönjük ki-
tartó munkájukat.

A vacsorát követően tom-
bolasorsolás várta a jelenlévőket. A 
több értékes nyeremény mellett a 
Gyulai Aquapark családi belépőjét 
és a Várkonyi vendéglő vacsorautal-
ványát is örömmel vették át a sze-
rencsés nyertesek. Ezúton is gratu-
lálunk nekik! 

A nemes cél ösztönözte a szü-
lőket, a pedagógusokat és a vendé-
geket a szabadtéri bálon való rész-
vételre. Köszönjük minden részt-
vevőnek a támogatást, a jó kedvet 
és a jelenlétet. Az évek során azt 
tapasztaltuk, hogy egy jó ügy mel-
lé szívesen állnak a dobozi lakosok. 
Köszönjük!

Vácziné Urbanecz Annamária

Az iskolai tanulói szórakoztatták a megjelenteket

Ismét sokan gondolták úgy, hogy támogatják az iskolát

A 90 éves Dézsi Ferencet kö-
szöntötték születésnapja alkal-
mából Doboz nagyközség veze-
tői szeptember 21-én. 

Az ünnep okán  Köves Mi-
hály  polgármester,  Aratóné 
Vágner Margit alpolgármester 
asszony, valamint Molnárné dr. 
Tarkovács Márta jegyzőasszony 
egy üveg borral, a miniszterel-
nök által aláírt emléklappal és 
csokoládétortával lepte meg a 
bácsit. 

Ferenc bácsi 1925. szeptember 
21-én született Dobozon, szegény 
paraszt családba. 

Az elemi 6 osztályt nagyon jó 
eredménnyel végezte el, de sajnos 
az akkori körülmények nem en-
gedték meg, hogy továbbtanuljon, 
ezért már a hitvesével együtt 1959-
60-ban végezték el a 7-8. osztályt.

A házasságát 1947. március 24-
én kötötte. Feleségével a korukhoz 
képest jó egészségnek örvendenek, 
és tevékenyen töltik napjaikat.

A bácsi mindig aktív munkát 
végzett, 1947-től 49-ig Csanádapá-
cán volt cseléd. Ezt követően 1949-

től 53-ig időszaki munkát végzett 
Dobozon. Cséplőgépen dolgozott, 
részt vett az aratásban, illetve 1958-
ig traktoros volt. A nyugdíjba vonu-
lásáig, 1985-ig az erdőgazdaságnál 
dolgozott.

Megtudtuk, hogy a szépkorú 
bácsinak két fi ú gyermeke, négy 
unokája és hét dédunokája van. 

A mai napig elvégzi a ház körüli 

munkákat, nagyon szeret kertész-
kedni, főleg a szőlőkkel foglalatos-
kodik. 

Ferenc bácsi a jubileumi szüle-
tésnapját családjával ünnepelte.

Ezúton is jó egészséget és sok 
boldogságot kívánunk! 

     
Vácziné Urbanecz Annamária

Doboz nagyközség vezetősége Dézsi Ferencet köszöntötte

Idén ismét megemlékezett is-
kolánk október 4-e alkalmával az 
Állatok Világnapjáról, melyet já-
tékos vetélkedővel tettük még él-
vezetesebbé. A gyerekek 12+1-es 
totóval megmutathatták meny-
nyire otthonosan mozognak e té-
makörben, mint ahogy az állatok 
mozgásának utánzásával mozgás 
képességüket. A feladatok, melye-
ket időre kellett elvégezniük, mind-
mind az állatokhoz kapcsolódott. 
Pl.: - állati hangfelismerés, - kö-
rülírás, mutogatás, rajz, - kirakó, - 
újságcikk írása: Hogyan véded a föld 
állatait?, - dalok gyűjtése melyek-
ben állatok szerepelnek + éneklés.
Természetesen eredményhirdetés-
sel zártuk e mozgalmas délutánt, 
mely alkalmával kihirdettük a rajz-
verseny nyerteseit is.

S végül, de nem utolsó sorban 
kell megemlítenünk kisállat bemu-
tatónkat, ahol közelről ismerhettük 
meg a gyerekek által behozott kis 
kedvenceket. Pl.: papagáj, tengeri 

malac, hal, tyúk.
Tiszta szívvel mondhatjuk, 

hogy egy nagyon érdekes, jókedvű 
délutánt töltöttünk együtt, s még 
sok ilyen maradt a tarsolyunkban.

Csapatversenyek eredményei:
I. hely Párducok: Szabó Ani-
ta 1.b, Békési István 2.a, Balog 
Boglárka 3.a, Brád Tamara 4.b, 
II. hely Állatkirályok: Tóth Ren-
áta 1.a, Faragó Natália 2.a, Szűcs 
Hajnalka 3.a, Varga Ramóna 4.b,
III. hely Villám gepárdok: Nagy 
Csenge 1.a, Varga Patrik 2.a, Kő-
szegi Máté 3.b, Barcsay Rebeka 4.a
A rajzverseny eredménye:

1-2. osztályban
1. Óré Bojána 2.a
2. Szűcs Anna R. 1.a
3. Szabó Sándor 1.b

3-4 osztályban
1. Dézsi Tímea 4.a
2. Földi Laura 4.b
3. Danczik András 3.a

Tisztelettel: Pántya Katalin 

ÁLLATOK VILÁGNAPJA A DOB OZI ÁLTALÁNOS ISKOLÁBAN

Kedves Betegeink!

Kérjük, szíveskedjenek fi gyelni a javaslatra írható gyógyszerek 
esetén a szakorvosi javaslat határidejét. Ezen időn túl nem 

írhat fel gyógyszert a háziorvos. A betegnek kell gondoskod-
nia új szakorvosi javaslatról.

Érdemes a jogosítvány – és egyéb személyi okmányok – érvé-
nyességét is fi gyelni, a jogosítvány esetében a nem fényképes 

oldalon a 11. oszlopban látható a lejárat dátuma.
Dr. Nyilas Ildikó Ilona

ISMÉT SZÉPKORÚT KÖSZÖNTÖTTEK

Játékos vetélkedőn vettek részt a tanulók



BÖLCSŐDEI HÍRHARANG
SZÜLŐVEL TÖRTÉNŐ 

FOKOZATOS BÖLCSŐDEI 
BESZOKTATÁS

A fokozatos beszoktatás 
módszere jelentősen megköny-
nyíti a kisgyermekek beillesz-
kedését a bölcsődei közösségbe 
és csökkenti az adaptáció so-
rán fellépő negatív jelenségeket. 
Örvendetes jelenség, hogy a 
bölcsődét igénybe vevő szülőkben 
egyre inkább megfogalmazódik 
az, az igény, hogy aktív részesei le-
gyenek gyermekük első közösségi 
életének. Ez az igény, a gyermek 
érdekében minden területre ki-
terjedő fokozatos beszoktatást és 
a szülő számára nyitott bölcsőde 
kialakítását kívánja szolgálni, több 
éves tapasztalat eredményeit fi gye-
lembe véve, ez a szülőkkel történő 
fokozatos beszoktatás módszere.
Ma már országosan elfogadottá 
vált a fokozatos beszoktatás mód-
szere. A bölcsődék zsúfoltságá-
nak csökkenése, tárgyi és szakmai 
színvonalának javulása megterem-
tette a lehetőséget a szülővel tör-
ténő fokozatos beszoktatás mód-
szerének országos elterjesztésére.
A szülővel történő fokozatos be-
szoktatás nemcsak a gyermek 
számára jelent előnyöket, hanem 
hatással van a család és bölcsőde 
kapcsolatának alakulására, meg-
változtatja a formális együttműkö-
dést azáltal, hogy lehetőséget nyújt 
a család és a bölcsőde, gondozási 
– nevelési módszereinek összeha-
sonlítására, a közös célok együttes

 

megvalósítására. Azokban a bölcső-
dékben, ahol ezt a módszert már 
bevezették, tapasztalták azokat a 
pozitív jelenségeket, amelynek so-
rán az adaptációs idő rövidült, a 
gyermekek fejlődése kiegyensúlyo-
zottabbá vált, a szülő és a bölcsőde 
kapcsolata megváltozott.

A szülővel történő fokozatos be-
szoktatás módszerének szervezési fel-
tételei

A szülővel történő fokozatos 
beszoktatás a szülő önkéntes rész-
vételén alapul. A kisgyermeknevelő 
az első találkozáson (szülői érte-
kezlet, családlátogatás) ajánlja fel 
a lehetőséget, megvilágítva a szülő 
számára e módszer előnyeit. Rész-
letesen tájékoztatja a szülőt a be-
szoktatás idejéről, a szülő részvéte-
lének módjáról, az együttműködés 
formai és tartalmi követelményeiről 
és arról, hogy a szülők bármelyike 
élhet ezzel a lehetőséggel.

A szülővel történő fokozatos 
beszoktatás előkészítése során meg 
kell tervezni a gondozási művele-
tek napirendi összehangolását, a 
kisgyermeknevelők munkarendjét, 
úgy, hogy a kisgyermeknevelő a 
szülő jelenléte idején valóban fi -
gyelemmel tudja kísérni az anya – 
gyermek kapcsolatát, mind gondo-
zási műveletek közben, mind egyéb 
helyzetekben.

Hangsúlyozottan fontos a cso-
port összehangolt, tervezett és 
szervezett munkája, ami biztosítja a 
csoport zavartalan életét a beszok-
tatás ideje alatt is és a szülő számára 
kedvezővé teszi a nevelői légkört.

A beszoktatás menete
A szülővel történő fokozatos be-

szoktatás alatt a gyermek bölcsődei 
tartózkodásának idejét fokozatosan 
növeljük. Célszerű, ha a beszokta-
tás két hétig tart, de esetenként ez 
a gyermek viselkedésétől függően 
növelhető, illetve csökkenthető. A 
beszoktatás az első héten a szülővel 
együtt történik, a második héten 
már a szülő állandó jelenléte nélkül, 
de rövidebb és fokozatosan emelt 
idővel. A beszoktatás időpontját 
egyeztetni kell. A beszoktatás első 
napjaiban a szükséges gondozási 
műveleteket a szülő végzi a bölcső-
dében. A szülő már az első napon is 
megetetheti a gyermeket a bölcső-
dében. A beszoktatás első hetében 
úgy kell az időt növelni, hogy a 
szülő a gyermekével valamennyi 
gondozási műveletet elvégezhesse 
és a kisgyermeknevelő ezeket meg-
fi gyelhesse. Egy csoportba egy kis-
gyermeknevelőhöz azonos időben 
egy szülő és gyermeke érkezzen, 
hogy a tervezett időben a kisgyer-
meknevelő tudjon a szülővel és a 
gyermekkel foglalkozni. A szülő a 
bölcsődében csak saját gyermekével 
foglalkozhat. Az előkészítés során 
erre fokozottan fel kell hívni a fi -
gyelmet és a beszoktatás során en-
nek az elvárásnak érvényt kell sze-
rezni. A kisgyermeknevelő a gyer-
mek együttműködésétől függően, 
már az első napokban próbálkozik 
a kapcsolat kialakításával, kísérletet 
tehet egy-egy gondozási részműve-
let elvégzésére is a szülő jelenlétében 
(pl. kínálás, orrtörlés, cipő bekötése, 

lehúzása, stb.). A beszoktatás har-
madik-negyedik napjától azonban 
szükséges, hogy a kisgyermekneve-
lő a szülő jelenlétében fokozatosan 
átvegye a gyermek gondozását. Így 
egymás mozdulatainak, gondozá-
si műveleteinek megfi gyelésével 
lehetővé válik e műveletek ösz-
szehangolása, a szokások átvétele, 
ezek megbeszélése és korrekciója 
is. Erre az időre a kisgyermekne-
velőnek már úgy kell a kapcsolatot 
a gyermekkel kialakítania, hogy a 
gyermek ébrenléti ideje alatt, játék 
időben az anya, illetve a szülő rövi-
debb, hosszabb ideig egyedül hagy-
ja a gyermekét. Az új környezethez 
való alkalmazkodás fokozottabb 
megterhelést jelent a gyermekek-
nek, ezért gondoskodni kell arról, 
hogy igényeiknek, egyéni szükség-
leteiknek megfelelően kipihenjék 
magukat, esetenként megemelt al-
vás szükségletüket kielégítsük. Ha-
sonlóan fontos az étkezési idők és 
szokások fokozatos egyeztetése is.
A fokozatos beszoktatás új lehe-
tőséget nyújt a család és bölcsőde 
kapcsolatának kialakításához, a 
kölcsönös együttműködéshez. Új 
feladatok elé állítja a kisgyermek-
nevelőket és szülőket egyaránt. 
A szülő és a kisgyermeknevelő 
kapcsolata döntően befolyásol-
ja a gyermek bölcsődei adaptá-
cióját és közvetlen hatása van a 
gyermek egész bölcsődei életére.
A gyermekkel való kapcsolat kiala-
kulását meg kell előznie a kisgyer-
meknevelő részéről, a szülő szemé-
lyének elfogadása, a hivatástudatból 

eredő együttérzés és segítő szándék.
A gyermek iránti fi gyelem, szeretet-
teljes odafordulás a szülőben meg-
erősíti a kisgyermeknevelő iránti 
bizalmat. A bölcsődében tapasztalt 
nevelői légkör, a kisgyermeknevelő 
szakmai tudása, a szülővel szemben 
tanúsított magatartása tekintélyé-
nek elfogadását, a bölcsődei munka 
elismerését és értékelését eredmé-
nyezi. Csak a szakmailag jól felké-
szült, tapasztalatokkal rendelkező 
kisgyermeknevelő képes a kívánt 
együttműködés kialakítására, szü-
lővel – gyermekkel egyaránt. 

A szülővel történő fokozatos 
beszoktatás módszerének eredmé-
nyessége azonban egyértelműen 
abban rejlik, hogy a gyermek szá-
mára a család és a bölcsőde aktív 
együttműködésével megteremtőd-
nek a feltételek a bölcsődei élet el-
fogadására.

a Bölcsőde dolgozói

Tájékoztató

D. Nagy Anikó pszichológusnő minden hónapban tart fogadónapot a Dobozi Gondozási 
Központban. Bármilyen gondja akad – gyermeknevelési, párkapcsolati stb… - vagy csak be-

szélgetni szeretne valakivel, bizalommal fordulhat felé. 
Időpont egyeztetésre a 06/66 286-171-es telefonszámon van lehetőség.

FELHÍVÁS VÉRADÁSRA

Ha Ön egészséges és még nem töltötte be a 62. életévét és úgy 
érzi, hogy segíteni tud a rászoruló betegeken, jöjjön el véradásra! 
Ezzel nem csak másokon segít, hanem Ön is átesik egy szűrővizs-
gálaton, ami az aktuális egészségi állapotáról ad felvilágosítást!
Ha valamilyen eltérésre utaló eredményt találnak, behívják Önt 
egy kontroll vizsgálatra!
Szükségünk van minden egészséges, jó szándékú véradóra! Ha 
úgy érzi egészséges és van fél óra szabadideje, jöjjön el!
2015. november 4-én /szerdán/ 8:00-11:00-ig a Dobozi Gondo-
zási Központban /Doboz, Ady Endre u. 9./ véradást tartunk.

Amit nagyon fontos tudni: 
 minimálisan 50 kg testsúly, betöltött 18. életév
 regisztrációhoz fényképes igazolvány. Személyi igazol-

vány, /vagy jogosítvány vagy útlevél / + lakcímkártya, + 
eredeti TAJ kártya  minden véradáson  kötelező.

 férfi ak évente 5x, nők 3x adhatnak vért, úgy, hogy mini-
mum 56 napnak el kell telnie két véradás között

 a levett vérmennyiség: 450 ml, az egészséges szervezet 
számára nem megterhelő

 véradás előtt étkezni kell, és folyadékot kell fogyasztani /
nem éhgyomorra!!/

 a vér élő szövet, a tudomány mai állása szerint semmi 
mással nem pótolható

 a gyógyszerszedés önmagában nem kizáró ok, a helyszí-
nen lévő orvos felelőssége erről dönteni (gyógyszertől, 
betegségtől függ)

 egy egység levett, kivizsgált vérrel 3 ember éltét mentheti 
meg, hiszen minden beteg csak a számára szükséges vér-
készítményt kapja

 mindig steril, egyszer használatos eszközökkel dolgo-
zunk, a fertőzésveszély kizárt

Előre is köszönjük a segítségüket.

Legyen Ön is Hétköznapi Hős! 
Tisztelettel hívjuk, szeretettel várjuk!

      
Szabó Mária

SZEPTEMBERI HÍREK AZ IDŐSEK KLUBJÁBÓL
Mint mindig ebben a hónap-

ban is rengeteg programról szá-
molhatunk be a kedves olvasóknak.

A hónap második keddi nap-
ján sütemény partit tartottunk, 
amin a klubtagok által készített 
sütemények sorakoztak a megte-
rített asztalon. Ki édeset, ki só-
sat sütött.  Mind nagyon 
fi nom volt. Ilyenkor felköszönt-
jük a születés és névnaposainkat. 
Megtiszteljük őket néhány kedves 
gondolattal és egy nótacsokorral. 

Minden csütörtökön ebéd 
után gyümölcspartit szervezünk. 
Az együtt elfogyasztott idény 
gyümölcsök feltöltik a szer-
vezetet vitaminnal, energiával. 

Meghívást kaptunk a Gyu-
lai Mária Falvi Idősek klubjába 
a Szüreti Mulatságra. A han-
gulat jó volt, nagyon jól érez-
tük magunkat. A tombolasor-
solás fődíját, mi hoztuk haza. 

Különböző programokkal 
próbáljuk a hétköznapokat szí-
nesebbé tenni. Nagyon fontos a 
test és a szellem karbantartása 
ezért, rendszeresen tartunk nyak 

és válltornát, agytornát, meridi-
án tornát, memóriafejlesztő tré-
ninget, kreatív foglalkozásokat.

Az egyre szépülő udvarunkon 
ügyességi vetélkedőt rendeztünk. 
A klubtagok szívesen kipróbál-
ták a labdajátékot és a lengőtekét. 
Az activity is nagy sikert aratott. 

A szuper nagyik újra felkérést 

kaptak, hogy bemutassák a Fe-
kete-Fehér táncukat. Felléptek a 
„Szüret jegyében” rendezvényen és 
a családi napon is a Széchy Házban.

Ha valakinek kedve támad hoz-
zánk csatlakozni és részt venni prog-
ramjainkon, nagy szeretettel várjuk.

   
Kovalovszki Mariann

Nagyon sok programon vehettek részt a klubtagok
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KERTÉSZETI TANÁCSOK

A szabad gyökerű gyümölcsfá-
kat, gyümölcstermő bokrokat, sző-
lőt, cserjéket és díszfákat tavasszal 
és ősszel is ültethetjük, mindig a 
nyugalmi idő fagymentes szaka-
szában. Tapasztalatom szerint az 
emberek nagyon tartózkodnak az 
őszi ültetésétől, nem ismerve ennek 
előnyeit. A szakemberek azonban 
az őszi faültetést szorgalmazzák. 
A legelőnyösebb ültetési időpont 
az ősz, így az oltványok gyöke-
rei már ősszel és tél elején heged-
ni kezdenek, megkezdődik az új 
gyökerek fejlődése. Kora tavasszal, 
a nedvkeringés megindulásakor a 
fácska zavartalanul fejlődik tovább, 
a talaj tavaszig végbemenő süppe-
dése következtében a gyökerek a 
téli nedvességet jobban értékesítik. 
A tavaszi ültetés kockázatosabb az 
őszinél, mert csapadékos időjárás 
esetén nem tudunk időben a talajra 
menni, és az ültetés ideje benyo-
mulhat a vegetációba. Ha korán ta-
vaszodik, és az időjárás szokatlanul 
meleg, a fák hamar kiszáradhatnak, 
a megeredésük bizonytalanná vá-
lik, ez természetesen bő öntözéssel 
megelőzhető. Ültetéskor tartsuk 
szem előtt, hogy a gyümölcsfát 

évtizedekre ültetjük, tehát ennek 
megfelelően válasszuk meg és ké-
szítsük elő a helyét. Egészséges és 
erőteljes gyümölcsfát válasszunk. 
Beültetés előtt a gyümölcsfacse-
metéket két-három óráig áztassuk 
vízbe. Megfelelő minőségű talajban 
elegendő, ha a gödröket 60–70 cm 
mélyre és 60–80 cm szélesre ássuk. 
A kiásott földhöz érett marhatrá-
gyát, komposztot is keverhetünk. 
Szegényebb talajhoz (gyenge ho-
mok, erősen agyagos, szikes) sokkal 
többet adjunk, mint a jó minőségű-
höz. Fontos, hogy a félérett trágya 
és a műtrágya ne kerüljön közvet-
lenül a gyökerekhez, mert kiéget-
heti. A gyakorlatban általában a 
félérett trágyát nevezik érettnek, 
amely néhány hónapig állt, jelleg-
zetesen erős szagú, alkotórészei jól 
felismerhetők. A valóban érett trá-
gya egészen földszínű, nem bűzös, 
és kézzel teljesen szétmorzsolható.
Miután ültetéskor a gyökerekhez 
elegendő föld került, tapossuk meg, 
majd iszapoljuk be egy vödör vízzel, 
és ha a talaj beitta, temessük be, ek-
kor azonban már ne tapossuk meg. 
Őszi ültetéskor nyugodtan kupa-
coljuk fel, tavasszal viszont inkább 
tányérozzuk ki a rendszeres öntözés 
elősegítéséhez. Minden esetben ka-
rózzuk ki a fákat, mert a képződő 
hajszálgyökerek a szélmozgató ha-
tására elszakadhatnak, ami a fácska 
pusztulásához is vezethet. A gyö-
kérnyak (itt található a szemzés 
helye) a talaj leülepedése után is 
azonos magasságban legyen a talaj-
szinttel. A mélyen ültetett csemete 
gyökere nem kap elég levegőt, be-
fullad, a magasan ültetett gyökere 
pedig könnyen kiszárad. Bekerítet-
len, szarvas, nyúl járta helyeken a 
törzset és az alsó ágakat feltétlenül 
védjük műanyag hálóval vagy a tör-
zsre tekert fóliacsíkokkal.

Nagy Károly, dísznövény- és zöld-
ségtermesztési mérnök

KIRÁNDULÁS CSERKESZŐLŐN

Az elmúlt hónapban Cser-
keszőlőn töltöttünk egy kellemes 
napot. Vidám, jó hangulat volt jel-
lemző tagjainkra, mivel az időjárás 

kegyes volt hozzánk. Ennél jobb 
időt a mesében sem lehetett volna 
elképzelni. Ebben az évben már 
nem tervezünk fürdési napot, így 
ezt a kellemes élményt visszük át a 
következő évre.

Programjaink a következő hó-
napokra: minden szombaton vala-
mely társszervezet szervezi az év-
záró vacsoráját. Sorrendben: Békés, 
Békéscsaba, Gerlai Nyugdíjasklub, 
Kamut, Sarkad. Jelentkezni minden 
hétfőn a fogadónapon lehet, hogy 
ki melyik rendezvényre tud eljönni. 
Az utazást megszervezzük!

Vantara György
helyi szervezet vezetője

Cserkeszőlőn jártak a mozgáskorlátozott egyesület tagjai

STAFÉTA

Köszönöm Szabó Nórának, 
hogy nekem adta át a stafétát. Na-
gyon örülök neki, hogy én is be-
mutatkozhatok a Dobozi Hírmon-
dóban. Úgy gondolom, sokan nem 
ismernek még, mert felmenőim 
nem helyiek. Pápai Szabolcs Szi-
lárd vagyok. Szüleim Pápai József 
és Pápainé Szőke Julianna 1984-
ben költöztek Dobozra. Én 1992. 
október 16-án születtem Gyulán. A 
Dobozi Általános Iskolában kezd-

tem meg a tanulmányaimat 1999-
ben. Tanulás mellett sportoltam és 
szakkörökre is jártam, amit később 
leginkább kamatoztattam ezek kö-
zül azaz informatika szakkör, ahol 
a gépírás tudományát sajátítottam 
el és az ECDL vizsgáimra készül-
hettem fel. Még az általános iskolá-
ban megszereztem az ECDL Start 
bizonyítványt. 2007-ben felvettek 
Békéscsabára, a Kemény Gábor 
Logisztikai és Közlekedési Szak-
középiskolába, logisztika szakra. A 
középiskolai évek során rájöttem, 
hogy engem a kommunikáció és a 
média világa érdekel. Mindig is úgy 
gondoltam, hogy a kommunikáció 
nagyon fontos az ember életében, 
hiszen jelen van az élet minden te-
rületén és a jövőben szeretnék ezen 
a szakterületen dolgozni, sikereket 
elérni. Ezért az ehhez legközelebb 
álló tantárgyat választottam fakul-
tációnak a Mozgóképkultúra és 
médiaismeretet, amit a Békéscsabai 
Evangélikus Gimnáziumban vet-
tem fel. 2010-ben megszereztem a 

„B” kategóriás jogosítványom, ami-
re büszke vagyok, mert nagyon sze-
retek vezetni. 2011-ben sikeresen 
leérettségiztem. 

Érettségi után 2011-től 2014-ig 
az ILS Szakközép- és Felnőttkép-
ző Iskolába jártam, ahol Marke-
ting szakirányon végeztem, mint 
Marketing- és reklámügyintéző és 
Reklámszervező szakmenedzser. 
Az ILS-ben nagy hangsúlyt fektet-
tek az oktatásra, a rendezvényekre, 
a diákéletre.  Mindig igyekez-
tem kivenni a részemet az iskolai 
programokból. Itt ismertem meg a 
barátaimat és sok ismerőst szerez-
tem, akikkel a mai napig tartom a 
kapcsolatot. 2014 decembere óta a 
Dobozi Polgármesteri Hivatalban 
dolgozok, itt adminisztrációs fel-
adatokat látok el. Nagyon szeretek 
itt dolgozni, mert sokat tanulok a 
munkáról, a közigazgatásról és az 
emberekről is.

A stafétát egy általános iskolai 
volt osztálytársamnak Szatmári Pi-
roskának adom át.

Ebben a számban Pápai Szabolcs 
Szilárd mutatkozik be

VÁLLALKOZÁSUNK TÖRTÉNETE 

Bukszi autósbolt és lottózó 
Balogh Attila egyéni vállalko-

zó vagyok. Üzletemet 2007-ben 
nyitottam, akkor még csak bérelt 
üzlethelyiségben. Nyitáskor még 
csak autó-, és Mtz alkatrész for-
galmazása volt a profi l. Családi 
összefogással valósítottuk meg az 
üzlet nyitását, még a mai napig em-
lékszem, amikor az édesapámmal 
az első árukészleteket rendeltük 
és áraztuk be őket. Nagyon nehéz 
volt az indulás és a vevőkért is meg 
kellett dolgozni. Eleinte sokan nem 
gondolták, hogy esetleg az alkatré-
szeket kedvezőbb áron is be tudom 
szerezni nekik, mintha Békéscsa-
bán vásárolják meg. De aki hozzám 
egyszer betért általában sikerült 
neki bizonyítanom és legközelebb 
is visszatért hozzám. Nap, mint nap 
növeltem az árukészletet, amit csak 
tudtam visszaforgattam az üzletbe. 
Közel egy év múlva sikerült szer-
ződést kötnöm a Szerencsejáték 
Zrt.-vel, Totó, Lottó és sorsjegy ér-
tékesítésére is. Ezt megvalósítani is 

nagyon kemény munka volt, renge-
teg kritériumnak kellett megfelelni 
és nagyon sok papírmunkával járt. 
Szerencsére néhány ismerős bátran 
ajánlott a Szerencsejáték Zrt.-nek 
engem, mint megbízható keres-
kedőt, ezt köszönöm is nekik. Így 
nőtt a forgalmunk és a több mun-
kához már szükség volt még egy 
személyre a boltban. Egy évig a 
tesómmal Kőszeginé Balogh Évivel 
vittük a boltot, és azóta egy alkal-
mazottal üzemeltettem. 2011-ben 
sikerült megvásárolni azt az épü-
letet, amelyben most van a bolt, a 
Faluhelyi utca 1. szám alatt. Hosszú 
felújítás után 2012 nyarán költöz-
tünk át. Nagyon jó döntés volt a 
saját üzlet megvalósítása, nagyobb 
területű lett a bolt, még több árut 
tudunk tartani és lényegesen meg-
növekedett a szerencsejáték for-
galmunk is. Ma már árusítunk ku-
tyaeledelt is, csavar kötőelemeket, 
LED lámpákat, rágcsáló irtókat, 
üléshuzatot és akár a legkorsze-
rűbb autókhoz is tudunk például 

olajjal vagy alkatrésszel szolgálni. 
A nagyobb forgalom szükségessé 
tette a hosszabb nyitva tartást és 
így az elmúlt három évben már a 
feleségem Balogh Évi is sokat se-
gített és dolgozott a boltban, amit 
nagyon köszönök neki! A jelen-
legi alkalmazottam Réda István, 
aki már-már családtagnak számít 
nálunk. Ezúton köszönöm neki a 
lelkiismeretes és precíz munkát, 
nála nincs olyan alkatrész, amit ne 
tudna beszerezni! Valamint köszö-
nöm a kedves szüleimnek az állan-
dó támogatásukat és bizalmukat a 
terveim megvalósításához. Termé-
szetesen köszönet azoknak a törzs-
vendégeknek is, akik hétről-hétre 
nálunk váltják meg lottóikat vagy 
épp a sorsjegyeiket. Ezenkívül kö-
szönöm mindazoknak, akik kisebb 
nagyobb segítséggel hozzájárultak 
ahhoz, hogy ez az üzlet még ma is 
működjön!

Nagy szeretettel várunk minden 
kedves vásárlót a Faluhelyi utca és 
Nagy utca kereszteződésében.

Tisztelettel: Balogh Attila

Széleskörú árúválaszték várja a vásárlókat  a Bukszi autósbolt és lottózóban

Az autósbolt Dobozon, a Faluhelyi u. 
1. sz alatt található

ÍZEK VILÁGA

Fűszeres húsgombóc leves Vili módra
1 kg húsos csontot (karaj, orja, bár-
mi más) puhára főzzük sós vízben. 

Amikor megfőtt a húst leszedjük 
a csontról, és ledaráljuk. Összeke-
verjük 1 tojással, áztatott zsömlével 
(kenyérrel). Fűszerezzük: só, bors, 
apróra vágott petrezselyemmel. Ki-
csi gombócokat formálunk és eny-
hén sós vízben, vagy a főzőlé kis 
részében megfőzzük, kiszedjük és 
félretesszük. A maradék csontlében 
kockázott sárgarépát, gyökeret (2-2 
szál), fél zellert, 1-1 zöldpaprikát 
és paradicsomot és egy apróra vá-

gott vörös hagymát teszünk, puhára 
főzzük. Sóval, borssal, apróra vágott 
kakukkfűvel, tárkonnyal, lestyánnal 
fűszerezzük. Tejszínes, vagy tejfölös 
habarással sűrítjük. Tegyünk még 
bele apró petrezselymet, majd a 
húsgombócokat. Tárkonnyal, vagy 
almaecettel savanyíthatjuk, ízlés 
szerint. 
 (A csontnak a kutyák fognak örülni!) 

Simonyi Vilmos
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Apróhirdetését, hirdetését leadhatja

a Polgármesteri Hivatal

9. számú irodájában.

LAPZÁRTA: 2015. október 29.

Az ügyeletes rendőr telefonszáma:
06/30 633-7224

Az ügyeletes polgárőr telefonszáma:
06/20 448-5710

AZ ÉTKEZÉSI

TÉRÍTÉSI DÍJ

BEFIZETÉSE:

2015. október 20-21.

(kedd-szerda)

7.30-TÓL 16.00 ÓRÁIG

Pótbefi zetés:

2015. november 5.

A POLGÁRMESTERI

HIVATAL

B épület 7-8-as számú irodájában.

Kérjük a fi zetési napok

pontos betartását!

ANYAKÖNYVI HÍREK
Születések:
Szűcs Erzsébet és Laskay Péter kisfi a Merse Péter
Dr. Komlósi Adrienn és Enyedi Zsolt kisfi a Benett Zsolt
Kosznai Anikó és Dézsi Gábor kislánya Dóra
Kneifel Anikó és Kállai András kislánya Tímea

Házasságkötés:
Köteles József – Bozsányi Natália
Máté János – Szabó Éva

Halálozás:
Petrovszki Mária (1924) Nagy u. 24.
Dézsi Lajosné (1925) Damjanich u. 10.
Futaki István (1963) Damjanich u. 18/A.
Simon Mihályné (1938) Károli Gáspár u. 21.
Szabó Sándor (1936) Faluhelyi u. 34.
Bolla István (1936) Klapka u. 3.
Alberti Mihályné (1923) Árpád u. 30.

FEKETE ATTILA – SÍRKŐKÉSZÍTŐ

- gránit, márvány, műkő sírkeretek

- épületmunkák

- utólagos betűvésés     

- sírfelújítás

- betűfestés

- olvashatatlan táblák cseréje

- térburkolás

Több év garanciával!

Részletfi zetési lehetőség teljes diszkrécióval.

Áraink változatlanul alacsonyak.

A rossz minőség miatt érzett keserű szájíz sokkal tovább tart, mint 

az alacsony ár öröme. Érdeklődni: Doboz, Zsibongó u. 44. 

Tel.: 06/30 283-3760

SÍRKŐKÉSZÍTÉS
Síremlék készítés olcsóbban, szebben!

Műkőből, márványból, gránitból.

Telepünkön készre gyártott sírem-

lékeket tekinthet meg, új típusú profi l, 

marott 8 cm vastag keret oldallal.

Konyhapult, épület munkák igény 

szerint!

 Corvus-Kora Robert 06/30 209-4357

Lökösháza Toldi u. 3/a

granitcorvus-classica.hu

corvus-classica@freemail.hu

JUBILEUMI AKCIÓ!!!
15 éve az önök szolgálatában!

Tobai István
06/20 438-4625             06/30 755-7802

AKCIÓS Autós (B. kategória) tanfolyam indul, ahol 
az elméleti díj összege 15.000 Ft+a KRESZ vizsga díja 4.600 Ft!

Egészségügyi tanfolyam díja vizsgával együtt 15.000 Ft!

A vezetési óra 2.800 Ft!

Ha már van jogosítványod,

akkor további kedvezményben részesülsz!       

Tanfolyam indul minden

hónap második hetében

létszámtól függetlenül!

BOLDOG SZÜLETÉSNAPOT!
Balog Jánosné 

P. Szabó Róza nénit 90. 
férjét Balog Jani bácsit 92. 

születésnapján 
sok szeretettel köszönti.

Nagyon sok erőt, egészséget kíván 
az elkövetkező években!

Jó barátjuk: Megyeri Ilona és 
Köteles Lajosné családjaikkal! 

„Tárd ki a szívedet, élj szeretettel! 
öleljen,örüljön, míg él az ember !”

Balog István és Szűcs Eszter 
50 éves házassági évfordulóján

   „Köszönöm az életnek, 
hogy Téged megadott,
  Köszönöm a sorsnak, 

hogy elém hozott.
 Áldom az utat, 

amelyre most léptünk
Vigyázz rá, 

hogy soha le ne térjünk.”

köszönti a családja

APRÓHIRDETÉSEK
Zártkertet és szántóföldet vásárolnék.

Érd.: 06/70 339-8773 Komlósi Sándor Tibor

8ha föld a Vésztői úton bérbe kiadó!

Érd.: 06/20 208-7242

Kertészetünkbe férfi , női segédmunkást 

keresünk! Érd.: 06/30 985-0819

Doboz, Széles u. 47. szám alatt ház eladó! Tel.: 

06/20 270-0585, 06/20 806-5360

Étkező garnitúra eladó! Bonanza 3 db szekrény, 

6 db szék, és 1 asztal Tel.: 66/70 616-0016

Felújított hordozható cserépkályhák eladók. 

Tel: 06/30 667-8727

Ház eladó Dobozon, a Klapka u. 5. szám alatt, 

ugyanitt Erzsébet hálószoba bútor, gyermek 

heverő és két személyes rekamié kapható. Tel.: 

06/70 559-4184

Az orvosi ügyelet telefonszámai

Munkanapokon 16.00 óráig:

Dr. Forczek Gabriella:

06/20 398-9132

Dr. Nyilas Ildikó:

06/20 358-0333

Dr. Márki Andrea:

06/30 228-2380

A háziorvosi rendelők telefonszáma:

Dr. Forczek Gabriella rendelője:

06/66 638-252

Dr. Nyilas Ildikó rendelője:

06/66 635-372

Dr. Márki Andrea rendelője:

06/66 636-201

Fogorvosi rendelő:

06/66 268-466

A védőnők rendelője:

06/66 269-456

Felnőtt központi ügyelet:

Egészségügyi Alapellátás

Intézmény

Gyula, Béke sgt. 39.

Tel.: 06/66 463-004

Gyermek ügyelet: Pándy Kálmán

Kórház Gyermekosztály

Gyula, Kárpát u. 11.

Tel.: 06/66 463-633
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DOBOZI FOCI

A Dobozi Polgárőr Egyesület idén is segíti a tanév első hónapjaiban az 
iskola előtti gyalogátkelőhelynél a tanulók biztonságos átkelését.

A polgárőrség azt szeretné, ha minden gyermek épségben érkezne meg 
a tanintézménybe és a kicsengetést követően otthonába. Tapasztalat, hogy 
a gyerekek iskolába és hazafelé menet inkább egymásra fi gyelnek, mint 
sem a közlekedés szabályaira. 

A TANULÓK BIZTONSÁGOS ÁTKELÉSÉÉRT

A Dobozi Hírmondó szerkesztősége arra kéri a sportolókat, sporttal 

foglalkozókat,

ha bármilyen sporteseményről tudnak, azon részt vettek, jelezzék 

szerkesztőségünknek,

így mi is be tudunk számolni ezekről a történésekről.

E-mail: hirmondo@doboz.hu; Tel.: 06/20 288-5862

ÚJ MEZBEN AZ U13
A megyei III. osztályban ját-

szó Dobozi SE  mérkőzéseinek 
eredményei:
Gerlai SE—Dobozi SE 2—8 
(0—4)
Gerla, 50 néző. V.: Fehér. G.: Kiss 
G. (11-esből), Farkas M., ill. Balog 
Zs., Sztojka Zs. 2-2, Barcsay, Lu-
kucz I., Lakatos, Komlósi J. Jó: Far-
kas M., Gyenge, ill. Balog Zs., Lu-
kucz I., Váczi S., Jakab, Sztojka Zs.
Barcsay Attila: — Megérdemelt 
győzelmet arattunk a lelkes hazaiak 
ellen.
Dobozi SE—Atletico Békéscsaba 
1—1 (1—0)
Labdarúgás Megyei III. osztályú 
mérkőzés. Északi csoport. Doboz, 
200 néző. V.: Szokola. Kiállítva: So-
mogyi (Doboz) a 15., ill. Patkás G. 
(Atletico, mindkettő második sárga 
lap után) a 71. percben. G.: Bor-
dács, ill. Hodre. Jó: az egész hazai 
csapat, ill. Costea, Hodre, Secheres.
Váczi Zoltán: — Igazi csapatmun-
ka volt. Olyan energiát mozgattunk 
meg, amit még én sem hittem vol-
na. Ha a helyzeteinket berúgjuk, 
sima meccs lett volna.
Kötegyáni SK—Dobozi SE 1—12 
(1—5)
Kötegyán, 50 néző. V.: Krajcso-
vicz. G.: Papp J., ill. Jakab 3, Sztoj-
ka Zs. Váczi S. 2-2, Balog Zs., 
Bordás, Somogyi, Váczi Z., La-
katos. Jó: Papp J., Kesztyűs, Kiss 
Gy., ill. az egész vendégcsapat. 
Váczi Zoltán: — Húsz gól volt az 
elvárás, tizenkettő sikerült.
Dobozi SE—Kétsopronyi RSE 
5—1 (1—1)
Doboz, 150 néző. V.: Grósz. G.: 
Jakab, Bordács, Lukucz I., Sztoj-
ka Zs., Rácz, ill. Máté M. Jó: Lu-
kucz I., Balogh Zs., ill. Kurucz, 
Kékesi, Dananaj P., Lukoviczki.
Fekete István, a Doboz szakosz-
tályvezetője: — Gyenge első félidő 
után az erőnlétünknek köszönhető-
en magabiztos győzelmet arattunk. 
Kardos-Örménykút KSK—Do-
bozi SE 2—1 (2—0)

Kardos, 80 néző. V.: Görgé-
nyi. G.: Mihók, Bertók, ill. Rácz 
Gy. Jó: Mihók, Bertók, Wé-
ber, Maginyecz, ill. Rácz Gy.
 Váczi Zoltán: — Lélektelen játék.
Doboz—Köröstarcsa 2—1 (1—1)
Doboz, 100 néző. V.: Sándor I. Ki-
állítva: Mészáros (Doboz, második 
sárga lap után) a 89., ill. Zsiga N. 
(Köröstarcsa, szövegért) a lefújás 
után. G.: Váczi S., Mészáros, ill. 
Gyebnár. Jó: Lukucz I., Balog Zs., 
Balogh Á., ill. Gyebnár, Andrejsi, 
Farkas.
A doboziak kispadjára leülő Váczi 
Zoltán győzelemmel mutatkozott 

be. Barcsay Attila, a Doboz játéko-
sa: — Kapkodva, idegesen játszot-
tunk, de a küzdeni akarás meghozta 
a siker.
Magyar Kupa:
1. forduló  
Doboz-Vésztő  1-1  G: Mészáros 
Z, ill. Vámos II A.
2. forduló  
Doboz- Mezőmegyer 3-3 G: Bor-
dács, Somogyi, Balog Zs, ill. Piatkó, 
Kis F, Egeresi büntetőkkel: 6-5

Mészáros Zoltán

A dobozi focicsapat ismét szép eredményeket ért el

A SAPI FISH HORGÁSZEGYESÜLET  
horgászversenyt rendez,  2015. október 18-án (vasárnap)!

Nevezési díj: 3000 Ft/fő/2 bot!
A verseny 730-tól 14 óráig tart!

Nevezni lehet a helyszínen 7 órától!
A nevezési díj egy ebédet is tartalmaz!

Mindenkit szeretettel várunk!

KÖZIGAZGATÁSI BÍRSÁGOK II.

HELY CSAPAT M GY D V LG KG GK P

1 MEZŐMEGYER SE 6 5 0 1 19 6 13 15

2 DOBOZI SE 6 4 1 1 29 8 21 13

3 KÉTEGYHÁZI SE 6 4 1 1 24 9 15 13

4
ATLETICO 

BÉKÉSCSABA
6 4 1 1 16 6 10 13

5
KARDOS-ÖRMÉNYKÚT 

KSC
6 3 2 1 15 12 3 11

6 KÖRÖSTARCSA KSK 5 3 1 1 18 5 13 10

7 KÖTEGYÁNI FC 5 3 0 2 16 12 4 9

8 KAMUTI SK 5 2 1 2 8 8 0 7

9 SZARVASI FC II. 4 1 2 1 7 10 -3 5

10
KÉTSOPRONYI 

RÁKÓCZI SE
6 1 1 4 11 16 -5 4

11 ZSADÁNYI KSE 4 0 0 4 4 16 -12 0

12 GERLAI SE 5 0 0 5 5 22 -17 0

13 KÖTEGYÁNI SK 6 0 0 6 4 46 -42 0

aaaaasárnapapapapapappppp)!

A Dobozi Sportegyesület Bozsik program keretében tavasztól U13-as 
kategóriában is indított utánpótlás csapatot. A gyerekek lelkesen járnak 
meccsekre és egyre szebb eredményeket érnek el. Edzőjük Mészáros Zol-
tán.

Ifj . Szabó László önkormányzati képviselő szívén vise-
li az utánpótlás csapatokat. Arra gondolt, ösztönözve ezzel a fi ata-
lokat, hogy új mezt vásárol nekik. Elmondta: „Nagy öröm számom-
ra, hogy segíthettem, illetve segíthettünk! Megérdemlik a gyerekek!”
A kezdeményezését többen is támogatták. 

Ezúton is köszönjük szépen az új mezeket ifj . Szabó Lászlónak, édes-
apjának Szabó Lászlónak, Bondár Lajosnak, Molnár Ferencnek és Takács 
Jánosnak! 


